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Protokół nr 25/2008 

z XXV sesji Rady Gminy Miasteczko Kraje ńskie 

w dniu 25 lutego 2009r. 

XXV sesja Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie  rozpoczęła się o godz.10.00 w 

sali Domu Kultury w Miasteczku Krajeńskim. Przewodnicząca Rady  D. Pawlak 

otworzyła posiedzenie i powitała wszystkich zebranych. W sesji wzięło udział 14 

radnych, (radny Drzymała nieobecny).Przewodnicząca stwierdziła, że wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi  quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji - listy obecności radnych oraz gości w 

załączeniu. 

Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 
- otwarcie sesji,  
- stwierdzenie quorum,  
- informacje na temat porządku obrad.  

2. Przyjęcie protokołu z obrad XXIV Sesji Gminy Miasteczko Krajeńskie 17 grudnia 
2008r 

3.  Informacja Komendanta Policji o działaniach podejmowanych w Gminie 
Miasteczko Krajeńskie w 2008 roku.  

4. Prezentacja przedstawiciela Telekomunikacji Polskiej dotycząca dostępu do 
bezprzewodowego łącza internetowego. 

5.  Interpelacja i zapytania radnych.  
6. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w 

okresie między sesjami. 
7.  Informacja Wójta Gminy o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesyjnym.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie skargi na działalność Wójta Gminy Miasteczko 

Krajeńskie. 
9.  Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2009. 
10.  Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na 2009 rok.  
11. Sprawozdania komisji stałych Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie z działalności 

za rok 2008.  
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12. Odpowiedzi na interpelacje zgłaszane przez radnych i sołtysów. 
13.  Sprawy różne, wolne wnioski. 
14.  Ustalenie terminu następnej sesji Rady Gminy.               
15.   Zakończenie.   

Przewodnicz ąca Rady  - witam serdecznie zgromadzonych gości, pozwolę sobie 
w kolejności, tak jak na liście obecności: pana Karola Jagodzińskiego, panią sołtys 
Ewę Banasik, pana sołtysa Stanisława Baszczuk, pana Jana Dziubę, panią sołtys 
Siebyłę Annę, pana sołtysa Andrzeja Lewandowskiego, sołtysa Ilnickiego 
Waldemara, panią dyrektor Przedszkola w Miasteczku Krajeńskim – panią Alicję 
Wędzińską, panią dyrektor Zespołu Szkół w Miasteczku Krajeńskim – panią Boć-
Ochyrę, panią dyrektor Domu Kultury – panią Ewę Stachowską, panią dyrektor 
Biblioteki Publicznej – panią Bernadettę Kulińską, pana Radnego Powiatowego – 
pana Andrzeja Barczaka, panią Skarbnik Urzędu- Eugenię Jendrzejek, panią 
Sekretarz Mirosławę Górę, panią sołtys Maćkowiak Jadwigę, panią Kierownik GOPS 
– Betańską Annę, pana Kierownika Posterunku Policji w Białośliwiu – pana 
Jarosława Taterę. To jest tyle z listy, chyba, że ktoś nie dopisał, to bardzo proszę. 
Poza tym witam serdecznie i gorąco wszystkich radnych, panie, panów radnych 
zgromadzonych na dzisiejszej sesji. W oparciu o listę obecności stwierdzam, że na 
sesji jest obecnych 14 radnych co stanowi quorum w podejmowaniu uchwał, w chwili 
obecnej ….. tutaj, w tym miejscu chciałabym pogratulować panu Jarosławowi Taterze 
nominacji na kierownika, dalszego ciągu w tym temacie dokona pan Wójt, bardzo 
proszę. 

Wójt Gminy : droga Rado, chciałbym złożyć Panu list gratulacyjny w związku z 
powołaniem na stanowisko Kierownika Posterunku Policji w Białośliwiu. Życzymy 
przede wszystkim, aby na tym stanowisku z powodzeniem realizował Pan 
zamierzenia i osiągał sukcesy. Jednocześnie składamy deklarację, że będziemy 
współpracować, będziemy czynić wszystko, co będzie niezbędne dla szerokiej 
współpracy na rzecz bezpieczeństwa mieszkańców naszej Gminy. Wszystkiego 
najlepszego na nowym stanowisku. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : dziękuję bardzo. Witam Pana Wicestarostę – Jana 
Pikulika, ten pan… bardzo proszę, proszę się przedstawić, bardzo proszę, jest tu też 
jeszcze wolne miejsce, będzie wygodniej. Czyli sprawy regulaminowe mamy za 
sobą, przedstawiłam porządek obrad, w związku z tym moje pytanie: czy ktoś z 
radnych, Pan Wójt ma jakieś ewentualne uwagi co do prowadzenia porządku obrad, 
bardzo proszę pani radna Ozimek. 

Radna Ozimek : ja zostałam upoważniona przez grupę radnych o wniesienie wniosku 
w sprawie odwołania Wiceprzewodniczącego Rady- pana Mateusza Drzymałę i 
powołanie nowego wiceprzewodniczącego rady i proponujemy, aby wyżej 
wymienione punkty umieścić jako punkt piąty i szósty. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy -  który?, który?  
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Radna Ozimek - jako punkt piąty i szósty. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : dziękuję bardzo. Niżej podpisana grupa radnych 
wnioskuje o odwołanie w dniu dzisiejszym z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady 
Gminy pana Mateusza Drzymałę. Wnioskujemy, aby w porządku obrad dzisiejszej 
sesji umieścić punkty: 

1. Odwołanie Wiceprzewodniczącego Rady Gminy pana Mateusza Drzymałę.  

2. Powołanie nowego wiceprzewodniczącego Rady Gminy.  

Proponujemy, aby wyżej wymienione punkty umieścić jako punkt 5 i 6 porządku 
obrad. Podpisy radnych: Ozimek,…nieczytelnie, nie wiem…, ośmiu radnych jest 
podpisanych. Mrotek, Stanek, Wegner, Ryczek…trzeci i czwarty – czyli to jest 
podpis. Pan Banasik, pan Klesa, tak? Tak się domyślałam. Propozycja państwa jest 
taka, aby te punkty stały się punktem piątym i szóstym, czyli przed interpelacjami i 
zapytaniami, nie…tak, przed interpelacjami i zapytaniami radnych. Czyli punkt piąty 
byłoby odwołanie Wiceprzewodniczącego, w szóstym byłoby powołanie nowego 
wiceprzewodniczącego. Automatycznie interpelacje i zapytania radnych by się 
przesunęły i my skończylibyśmy na punkcie siedemnastym. Kto z państwa radnych 
jest za przyjęciem porządku obrad, w wersji zmienionej na wniosek radnych. 
Formalny wniosek spełnia wymogi, bo w ustawie o samorządzie jest mowa, że 
wniosek czterech radnych może, musi być przyjęty.  

Bardzo proszę, kto jest „za” proponowaną zmianą w porządku obrad?  Trzynaście, 
nie, dwanaście.  ……. ty nie. 

Głosowanie:  12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 2 głosy „się wstrzymał” na 14 
obecnych radnych.  

W takim razie przechodzimy do realizacji naszego porządku obrad. 

Ad. 2.  

Przyjęcie protokołu z obrad XXIV sesji Rady Gminy w Miasteczku Krajeńskim w dniu 
17 grudnia 2008 roku. Bardzo proszę panią radną Świadek o przedstawienie. 

Radna Świadek  ogłosiła, że zapoznała się z treścią protokołu z poprzedniej sesji i 
poprosiła o jego przyjęcie bez czytania. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem 
wniosku radnej Świadek? 

Głosowanie:  14 głosów  „za” na 14 obecnych radnych. 

Ad. 3 .  
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Komendant Policji w Biało śliwiu  - Informacja Komendanta Policji o działaniach 
podejmowanych na terenie Gminy Miasteczko Krajeńskie w 2008 roku. Szanowni 
Radni, macie w swoich materiałach statystyczne podane rzeczy związane z tym 
punktem. Na naszej sesji obecny jest nowy pan komendant i poprosimy go teraz o 
przedstawienie w tym punkcie tego, co wynika z treści trzeciego punktu. 

 Pani Przewodnicząca, panie i panowie radni, panie Wójcie, zebrani goście. W takiej 
dwuścisłości mam powierzone obowiązki kierownika, nie jestem kierownikiem, mam 
powierzone obowiązki z dniem wczorajszym. Od wczoraj jestem kierownikiem, pełnię 
urząd  kierownika w Białośliwiu…. pierwszy raz jestem u Was na sesji, będzie trema, 
nerwy. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : przepraszam bardzo Panie Komendancie może 
troszeczkę głośniej, żeby pani mogła później odtworzyć. 

Komendant Policji w Biało śliwiu  -  mam przyjemność przedstawić Wam analizę, 
którą jednakże sporządził jeszcze poprzedni Kierownik – Kulka – który z dniem 
dwudziestym trzecim jest już na emeryturze, jednakże no jest u nas tak, że analizę 
sporządza się na początku roku w związku z tym, że był jeszcze w pracy jest to 
analiza sporządzona przez niego. Ja rozumiem, że mogą być później zapytania z 
uwagi, że według mnie ta analiza jest sporządzona i obejmuje ona obszar dwóch 
gmin. Czyli są zdarzenia zarówno z Gminy Białośliwia jak i Miasteczka. Ja 
pozwoliłem sobie tak w miarę szybko….jeżeli by Państwa interesowały zdarzenia 
konkretne dotyczące Gminy Białośliwie, później ewentualnie w formie pytań. W 2008 
roku na terenie podległym tj. Gmin Białośliwie i Miasteczka Krajeńskiego zagrożenie 
przestępczością wzrosło do roku poprzedniego, czyli 2007 i to bardzo mocno, dużo 
bo aż o 83%. Było to spowodowane tym, że ilość postępowań mamy stosunkowo 
zbliżone jest na poprzednich latach, jednakże ilość zdarzeń zwiększyła się. Było to 
spowodowane tym, że były trzy takie „mocne” sprawy, sprawy narkotykowe, rozboje i 
to odbywało się na terenie szkół, w związku z tym cyfry idą automatycznie w górę. 
Zadowalającym może być jedynie to, że zmniejszyła się w 2008 roku do roku 2007, 
bo w tych latach kolaborujemy, jazda pod wpływem alkoholu. Ja mówię cały czas o 
dwóch gminach, Gmina Białośliwie i Gmina Miasteczko . Kradzież rzeczy utrzymała 
się na podobnym poziomie, zanotowano 26 takich przypadków. Kradzieży z 
włamaniem nastąpił wzrost o 5, czyli wyniosło 16 i te inne przestępstwa o których 
mówiłem, właśnie narkomania, wymuszenia rozbójnicze, bo tak to się nazywa. W 
szkole uczeń uczniem popchnął, ktoś komuś złotówkę zabierze i jest to wymuszenie 
rozbójnicze, w kodeksie karnym ujęte. W związku z tym, to mocno brzmi jednakże 
no, ale jest przestępstwem, zostało dokonane. I tych przestępstw i wszystkich 
pozostałych odnotowano 240, to jest w porównaniu do roku 2007 gdzie było 102 , no 
jest znaczne. Ponadto takim poważniejszym też przestępstwem, jednakże było to 
zdarzenie Białośliwia, może to państwa nie interesuje, jednakże było takie zdarzenie 
– inna czynność seksualna wobec dzieci. To jest na terenie Białośliwia, no ale 
informuję, że takie coś też odnotowaliśmy. Najbardziej zagrożonymi 
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miejscowościami, znów podkreślam to, że wymieniam w kolejności zarówno 
Białośliwie jak i Miasteczko – są miejscowość Białośliwie, gdzie odnotowano 235 
przestępstw, w Miasteczku 8, w Grabównie 10, w Brzostowie 6, w Nieżychowie 10, w 
Tomaszewie 2, Dworzakowo 2, Krostkowo 4, Pobórka Wielka 7, Solnówek jako 
miejscowość Gminy Miasteczko 2,  Okaliniec 4, Miasteczko Huby 1, Grabionna 2. 
Wobec tego zestawienia wynika, że największe zagrożenie, jak co roku, występuje 
zawsze w samym Białośliwiu jak i w Miasteczku Krajeńskim, to największe 
miejscowości – największe skupiska ludzi w związku z tym jest to takie ryzyko. 
Pozytywnym naszym, że możemy się pochwalić, że nie odnotowaliśmy w roku 
ubiegłym kradzieży torów z kolejki wąskotorowej co było zjawiskiem w poprzednich 
latach nagminnym. Jednakże no kradli nam praktycznie przez parę lat, jednakże 
ustaliliśmy grupę, która była nie z naszego terenu. Jedna była z kujawsko – 
pomorskiego, jedna z samej Piły. Sprawcy zostali skazani, odpukać, od tego czasu 
jest spokój. Może powiem parę słów o obsadzie posterunku. Na chwilę obecną 
jesteśmy w fazie reorganizacji, w związku z tym, że ja przejąłem teraz obowiązki 
kierownika w samym Białośliwiu są dwa wakaty. Sytuacja się zmieni z dniem 1 
marca, czyli jeszcze praktycznie 2 – 3 dni, zmieni się także dla Was jako 
mieszkańców Gminy Miasteczko nowy dzielnicowy. Na 99% powiem, że to będzie 
młody policjant, który pracuje w policji 20 lat. Zawsze Miasteczko miało, nie miało 
szczęścia do dzielnicowych. Był rok, dwa – wypad. Miejmy nadzieję, że to się zmieni, 
tym bardziej, że teraz jest młody, ma cztery lata służby – będzie to sierżant Piotr 
Pilarczyk, mieszkaniec Nieżychowa. Ponadto drugim dzielnicowym jest na terenie 
Gminy Białośliwie, jest Piotr Jankowski. Jest to już stary policjant, dosłownie stary. 
Bo wszyscy jesteśmy młodzi, ale no … starzy. Ponadto na posterunku policji w 
Białośliwiu było dwóch pracowników operacyjno – dochodzeniowych, czyli do wtorku 
byłem ja i kolega Szczypka Tomasz, aspirant młodszy. Z dniem 1 marca w jego 
miejsce,….. w moje miejsce będzie pracował Wasz poprzedni dzielnicowy Sławek 
Chołbowski, nie wiem czy Państwo poznają ale…będzie pracownikiem pracując….W 
to miejsce dwa wakaty do prewencji przyjdą młodzi policjanci, jeden przyjdzie, 
przełożeni wyrazili zgodę, będzie to policjant z Jeziorek Kosztowskich, nazwisko – 
Piszczek. Nie wiem czy Państwo kojarzą, jest to młody, dwuletni policjant, 
dotychczas pracuje w Pile jednakże z uwagi na dojazd chce pracować u nas. Drugim 
policjantem będzie policjant oddelegowany z komisariatu policji w Wyrzysku, syn 
poprzedniego kierownika Antoniego Kulki- Łukasz Kulka. Jeżeli mogę jeszcze 
powiedzieć teraz o założeniach jakie ewentualnie byśmy chcieli w tym roku 
przeprowadzić. Jak co roku największym naszym takim złymi zdarzeniami są skargi 
mieszkańców, którzy skarżą się na psy, zarówno u Was w miasteczku, jak i u nas w 
Białośliwiu. Zawsze najwięcej jest skarg, zgłoszeń odnośnie……W ubiegłym roku w 
Miasteczku Krajeńskim przeprowadziliśmy trzy postępowania, gdzie dwa zostały 
ukarane mandatami, znaczy chodzi o właścicieli psów- zostali ukarani mandatami 
karnymi i w jednym przypadku sprawa trafiła do sądu grodzkiego. Będziemy nad tym 
dalej pracować bo faktycznie jest zagrożenie jeśli chodzi o te psy. Drugim takim 
problemem zarówno u Was  jak i w Białośliwiu są parkowane pojazdy. Są skargi, 
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pojazdy są parkowane przed przejazdami, przed przejściami dla pieszych, na 
skrzyżowaniach, a najgorsze co może być to na chodnikach.  Gdzie wiadomo z 
budowy chodników, są inna struktura budowy, pojazd wjeżdża, łamie się, woda stoi. 
Mieszkańcy dzwonią, że jest lód, woda stoi na chodniku. Wiosną tego roku, tak jak 
poprzednie lata…….. wzmożyć, chodzi o patrole w rejonach sadów, nowo 
posadzonych. W związku z tym zwracamy się z prośbą nawet, będę dążył do tego 
aby dzielnicowy dotarł przynajmniej do sołtysów ażeby zrobić rozpoznanie gdzie 
będą powstawać nowo posadzone sady, ażeby zapobiec kradzieży drzewek. Jest to 
co roku, zawsze kradzież postępuje i wiosną i jesienią. Podejrzewam, że będą 
kolejne kradzieże. Ponadto chcemy też nawiązać ściślejszą współpracę z szkołami, 
zarówno podstawówką jak i gimnazjum. Mamy złe doświadczenie ze szkołą 
podstawową i gimnazjum w Białośliwiu, gdzie odnotowano, jak już wspomniałem, w 
ubiegły roku bardzo dużo przypadków użycia narkotyków i nieszczęsnego….. W 
związku z tym będziemy też dążyć żeby to przestępstwo karać tu w Miasteczku 
Krajeńskim. Na terenie Miasteczka Krajeńskiego mamy…., poza tym posterunek 
policji będzie prowadził oprócz tych spraw wykrywczych i prewencyjnych sprawy też 
poszukiwawcze. Na terenie Miasteczka Krajeńskiego mamy jedną taką sprawę, co 
będę omawiał bez nazwisk. Jedna osoba, która na waszym terenie jest osobą 
poszukiwaną. Będzie, zrobimy wszystko aby zwiększyć bo jak do tej pory to jest w 
minimalnym procencie tylko- ilość patroli ruchu drogowego bo mieszkańcy dzwonią 
„byście przyjechali z radarem”, brzydko mówiąc z „suszarką” i macie tu pilnować bo 
za szybko jeżdżą. Policja w Białośliwiu, jak i każda inna w rejonie nie jest do tego 
uprawniona, ponadto nie mamy właściwego wyposażenia, my nie możemy „stać” 
brzydko mówiąc. Od tego są pracownicy sekcji ruchu drogowego, taką sekcję ruchu 
drogowego mamy w Wyrzysku, któremu podlegamy jako jednostka. W związku z tym 
rozmawiałem z komendantem w Wyrzysku, który stwierdził no, że będzie 
zapotrzebowanie, będzie kierowany patrol właśnie w rejon między innymi 
Miasteczka………. jak już na wioski. Są też uwagi co do policjantów, że za długo się 
czeka na przyjazd radiowozu na miejsce zdarzenia, ale chciałbym to usprawiedliwić 
tym, że grafiki, czyli …. Służby sporządza nie dana jednostka, czyli Białośliwie, 
Wysoka czy Łobżenica bo pod to podlegamy wszyscy robi to jednostka nadrzędna 
nasza- komisariat policji w Wyrzysku. Jest to grafik sporządzony na dwa tygodnie w 
przód po prostu musimy się dostosować do tych służb. Niejednokrotnie bywa tak z 
uwagi na braki kadrowe, że jest jeden, dwa patrole które obsługuje praktycznie rejon 
Wysoka, Łobżenica, Wyrzysk, Osiek, Miasteczko, Białośliwie. Patrol przyjeżdżając do 
Miasteczka ma zgłoszenie aż pod Więcbork bo to praktycznie kończy się granica 
naszych kilometrów od Więcborka, stąd potrzebują praktycznie półtora godziny żeby 
tam dojechać. Niejednokrotnie bywa tak, że jadąc tam już ma zgłoszenie w 
Solnówku. W związku z tym przepraszam jeśli były takie przypadki że trzeba było 
czekać, no będziemy się starać żeby to uniknąć, nie zawsze od nas to zależy. To na 
tyle. Mam jeszcze konkretnie w jakich miejscowościach, nie wiem czy to państwa 
interesuje, w jakiej miejscowości jakie przestępstwo zaistniało, ale to … To może tak- 
na terenie samego Miasteczka popełniono dziewięć przestępstw kryminalnych, 
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znaczy osiem plus jedno Miasteczko Huby, ja ująłem to jako jedno. W Grabównie, 
niby mała miejscowość ale było ich aż piętnaście. W związku z tym, że 
przestępstwem jest też prowadzenie pojazdu w stanie nietrzeźwości. Dziesiątka 
trasa- są częstsze patrole i w związku z tym było tam cztery czy pięć przypadków 
zatrzymania nietrzeźwych kierujących. Grabionna cztery przypadki, chodzi o 
przestępstwa kryminalne. W Brzostowie siedem, w Okalińcu siedem, w Wolsku pięć, 
w Arentowie trzy, w Solnówku jeden, są to przestępstwa kryminalne bo jeżeli chodzi 
o sprawy o wykroczenia jest to całkiem inna kwestia przestępstw, które są 
gatunkowo cięższe, jednakże takie zostają popełnione i w całym Miasteczku ich 
popełniono aż 16, aż w porównaniu z Białośliwiem to do tej pory niedużo, jednakże 
na Wasz teren to jest też dużo. W Grabównie 11, w Okalińcu 6, w Brzostowie 9, w 
Wolsku 3, a dotyczyły one …spożywania alkoholu przy sklepach, zanieczyszczanie 
błotem drogi, leżący nietrzeźwi, bardzo dużo awantur domowych. W samej 
Grabionnej no odnotowano 4 interwencje, znaczy zdarzenia typowo rodzinne ale 
jesteśmy zmuszeni aby interweniować. Jeżeli można to może powiem parę słów o 
samych też interwencjach. Te interwencje jak wspomniałem zarówno w Grabionnej, 
są wzywane patrole policji, w Grabionnej pracuje do jednej- dwóch rodzin. To nie 
znaczy, że…. bo jest w Grabionnej, w Grabionnej mamy 11 interwencji, że coś tam 
złego się dzieje, to nie jest tak do końca. Bo praktycznie jest jedna rodzina, dwie do 
tej samej się jeździ tylko. Tak samo dotyczy to – Grabionna i Miasteczko. Nie będę 
wspominał co bo to nie o to chodzi. Jeżeli pytania to… 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : dziękuję bardzo, bardzo proszę. Otwieram dyskusję, 
zapytania? Proszę bardzo pan radny Klesa. 

Radny Klesa : ja mam pytanie do pana kierownika: co się stało z naszym byłym 
dzielnicowym Sławkiem Chołbowskim? pracuje dalej? Czy… 

Komendant Policji w Biało śliwiu : tak jak już wspomniałem będzie od dnia 1 marca 
będzie pracował jako dochodzeniowiec w sekcji operacyjno- dochodzeniowej w 
Białośliwiu. Jak byłem zorientowany on troszeczkę poważnie chorował nam, no i 
dłuższy czas przebywał na zwolnieniu, jednakże powrócił do pracy, ma zgodę 
przełożonych do pracy. W związku z tym stan jego zdrowia właśnie między innymi, 
dlatego właśnie jest skierowany na to stanowisko żeby warunki mu stworzyć. Także 
w pracy jest i będzie. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : dziękuję bardzo, bardzo proszę, czy są jakieś inne 
jeszcze pytania? bardzo proszę pan radny Huszek. 

Radny Huszek : w związku z wielokrotnie ponawianym apelem ode mnie oraz innych 
radnych, miałbym prośbę w końcu o utworzenie planu działania, czy tam nie wiem 
planu wizyt patroli na terenie Miasteczka ze szczególnym uwzględnieniem miejsc o 
których większość mieszkańców już wie, że tam się coś niedobrego dzieje, a niestety 
są wielokrotnie pomijane przez patrole, ponieważ są to miejsca gdzieś na uboczu. 
Rozmawiałem wielokrotnie z panią dyrektor i przedszkola i chyba też mi się zdarzyło 
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z panią dyrektor Zespołu Szkół rozmawiać. To są właśnie tereny, z jednej strony od 
boisk szkolnych, gdzieś tam placów zabaw, gdzie można powiedzieć że jest tam też 
młodzież. To nie są jakieś potężne wykroczenia, jakieś tam noszące znamiona 
jakichś wielkich przestępstw, aczkolwiek są to rzeczy bardzo uciążliwe dla 
społeczeństwa. Takim miejscem jest na pewno stadion i tzw. plac zabaw w 
miasteczku gdzie dochodzi często do po prostu do dewastacji oraz strasznego 
nieporządku i bałaganu w tych miejscach. Proszę w końcu o zdanie. Dziękuję 
bardzo. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : dziękuję bardzo, czy są jeszcze jakieś pytania w tym 
temacie? Nie widzę. Ja miałabym do Pana Komendanta taką prośbę skoro będzie 
zmiana dzielnicowego, żeby może na przyszłą sesję będzie wysłane zaproszenie, 
żeby się nam pokazał, chociaż my: Radni, sołtysi będziemy zorientowani komu 
będziemy teraz w ramach tej funkcji podlegać. Dziękuję bardzo, jeżeli nie ma więcej 
pytań, pan komendant prosił o zwolnienie bo gonią go obowiązki, także jeżeli Pan 
uważa za stosowne to dziękujemy Panu bardzo i do zobaczenia. 

Przechodzimy dalej, do następnego punktu a mianowicie: prezentacja 
przedstawiciela Telekomunikacji Polskiej dotycząca dostępu do bezprzewodowego 
łącza internetowego i bardzo proszę tutaj Pana Zenona Majchrowskiego. 

 

Ad.4. 

 Zenon Majchrowski : dziękuję serdecznie pani Przewodniczącej za umożliwienie mi 
skorzystania z możliwości przedstawienia Państwu pewnego rozwiązania, które teraz 
w całej Polsce rozpoczynamy. ……….w zakresie dostępu do  internetu, tutaj 
oczywiście z pomocą Pani Sekretarz…………………Proszę Państwa wiele się 
mówiło o internecie, darmowy internet, internet o dużej przepustowości, te rzeczy w 
tej chwili się robi. Chcemy powiedzieć tak, w związku na uwagę, że oczywiście duże 
pieniądze w asyście środków unijnych……czyli Regionalnym Programie 
Operacyjnym w kontekście budowy społeczeństwa informacyjnego, tym co 
omawiamy jest 46 mln euro…………. Niemniej jednak one z takich, czy innych 
względów w tej chwili trwają prace nad wypracowaniem metody wykorzystania tych 
pieniędzy, tak naprawdę. W  roku 2009 ja przypomnę, że środki unijne, czyli ten 
pakiet w zakresie lata 2007- 2013. Wykorzystamy troszeczkę, zobaczymy jak to 
będzie. Na razie nie ma konkretnych rozwiązań, chodzi o to, że tak naprawdę 
realizacja przedsięwzięcia pt. „kabel do każdego gospodarstwa” po to żeby jakiś 
operator go prowadził ten internet jest przedsięwzięciem drogim i dlatego fajnie 
byłoby gdyby można było współfinansować. Jak historia pokazuje i doświadczenia 
innych państw w Europie, współfinansować: część środków unijnych, część środków, 
które pokrywa operator, czyli Telekomunikacja i wtedy można cokolwiek zrobić. Te 
rozbudowy są po prostu drogie. Z punktu widzenia informatycznego po prostu nie ma 
biznesu. W związku z tym…… powiem że nawet gdyby rozpocząć realizację 
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jakichkolwiek przedsięwzięć na jakichkolwiek terenach to i tak realizacja tego 
przedsięwzięcia trwałaby dwa lata. Rok na przygotowanie dokumentacji projektowo- 
technicznej, potem przetargi i potem realizacja. Wychodząc naprzeciw tego, że 
mamy dzisiaj 2009, teraz jak oglądacie Państwo telewizję i radio i czytacie prasę to 
się mówi o tym Internecie. My też mówiliśmy ale w tej chwili dopiero będzie się to 
działo. Mianowicie: chcemy zaproponować konkretne rozwiązanie pt. , co prawda to 
nie będzie dostęp kablowy, czyli ten za pomocą światłowodów i kabli, tylko dostęp 
radiowy. Ale radiowy innego typu. Powiem tylko tyle, są różne częstotliwości bo w 
eterze biega tyle fal, że można się pogubić tak naprawdę które są od czego, o 
różnych parametrach np. telefonia komórkowa czyli linia mobilna GSM działa na 
częstotliwościach 1900-2100, wielu z Państwa na pewno, wszyscy macie telefon 
komórkowy i część z Państwa na pewno wykorzystuje tak czy inaczej dostęp do 
Internetu, ważny przy wykorzystaniu tej technologii. Oczywiście w mieście Poznań, 
Piła, Leszno te przepustowości na antenie mobilnej są zupełnie inne niż np. w 
Miasteczku Krajeńskim czy też w Białośliwiu. Co to oznacza? Oznacza, że po prostu 
transfery osiągane na telefonii mobilnej netto osiągane w    Miasteczku są 
zdecydowanie wolniejsze niż w mieście Poznaniu na przykład pod tytułem 3G tak? 
Czy tam… bo to Państwa nie bardzo interesuje szczerze powiedziawszy. I dopóki się 
nie rozbuduje tego, a to są drogie rzeczy, drogie urządzenia, drogie tematy, mówię 
teraz o wszystkich operatorach, o ERZE, PLUSIE czy ORANGE to nie ma szans na 
to żeby ten Internet, żeby przepustowość tego Internetu się zwiększyła. Ale jest jedna 
rzecz którą mamy tylko my Telekomunikacja Polska i ORANGE. Mianowicie chodzi o 
skalę częstotliwości wojskowej, to jest taka częstotliwość 350 MH wykorzystywana 
przez wojsko do przesyłania danych, mało tego szyfrowana. Cechą 
charakterystyczną tej częstotliwości jest to, że ona ma po pierwsze to że ona ma 
zdecydowanie większe zasięgi, czyli jak na przykład GSM ma zasięg 3-4 km z anteny 
to także tą ilość 450 cd ma teoretycznie do 30 km a praktycznie, tak naprawdę 15 km 
spokojnie działa. Biorąc pod uwagę obszar Gminy Miasteczko Krajeńskie czy 
Białośliwie, w efekcie mamy 99,6% pokrycia zasięgiem tą anteną. Co to oznacza? Że 
już dzisiaj w 2009 roku możemy te gospodarstwa, które tak naprawdę nie mają 
dostępu radiowego, albo kablowego, można nawet satelitarny tak powiedzieć… albo 
satelitarnego, albo GSM-owego. Można dostarczyć usługę szerokopasmowego 
dostępu do internetu rozumianego w kategorii …… do tych gospodarstw domowych. 
W przedziale 15 km spokojnie to po prostu funkcjonuje. Ja tutaj mam otwartą antenę, 
znaczy mapę taką……zasięgu tej anteny, mapę zasięgu tej 
anteny………………potwierdzi, że jak się popatrzy na Gminę Miasteczko Krajeńskie 
to jest 97,6 dlatego, że tutaj jest prawdopodobnie takie białe plamy gdzieś tam za 
górką wyskakują w kierunku na Kaczory. Tam może jakby niewielki procent 
gospodarstw może nie mieć zasięgu. Dzisiejsze moje przedstawienie polega na tym, 
że chcielibyśmy aby- bo to się realizuje w całej Polsce –chcemy do końca 2009 roku 
zrobić co najmniej 60% pokrycia terenów w Polsce tą usługą pt CDMA I 
najważniejsza cecha tej usługi, oprócz tego, że jest staro wojskową to oznacza, że 
ona jest naprawdę dobrym rozwiązaniem bo wojsko bo by wojsko w ogóle tego nie 
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brało. Polega na tym, że transfery osiągane na paśmie radiowym są na poziomie do 
1MB, a to oznacza, że to jest coś w rodzaju neostrady jednomegabitowej. Czyli to już 
jest niezły interes, to nie jest najlepszy dostęp, bo najlepszy to jest tak naprawdę na 
poziomie 504 mega z telewizją cyfrową tak? Ale tego prawdopodobnie w 
perspektywie nie wiem, nie chociaż będzie w miejscowościach gminnych 
doprowadzony, instalowane urządzenia które dadzą możliwość świadczenia usług 
telewizji cyfrowej z wykorzystaniem łącza internetowego, ale przez miejscowość musi 
być powyżej 4m. czyli reasumując to my chcemy zaproponować. Przygotowaliśmy 
system radiowy, który daje możliwość dostępu do Internetu tym gospodarstwom 
domowym w których dzisiaj nie ma możliwości, w perspektywie prawdopodobnie się 
nic specjalnego nie „urodzi” o przepustowości 1MB/s i o tym chcemy Państwa 
poinformować. Jednocześnie sama informacja jest jedną częścią mojego 
dzisiejszego wystąpienia, druga informacja jest taka, a tak naprawdę jest olbrzymia 
prośba do Państwa radnych a na pewno do sołtysów, mianowicie chodzi o to: ilość  
podłączonych klientów przy …….zbiorowym, a więc do anteny- można podłączyć, nie 
wiem, 100, 200, 300. Zabawa polega na tym, że my chcielibyśmy wiedzieć ile mamy 
doprowadzić tej przepustowości wyjściowej w świat, do tej anteny, czyli tej rury 
wyjściowej z anteny. Jakby to powiedzieć…powiedzmy jest 100 użytkowników po 
1MB to ile ja musze mieć wyjścia w świat żeby tak jakby usłużyć tej…..stąd taka 
olbrzymia prośba do państwa sołtysów, mianowicie chodzi o to że w momencie kiedy 
,nie wiem czy Państwo już proponowaliście ludziom, czy jeszcze nie? Chodzi 
mianowicie o to że to jest w trakcie kontaktu, bezpośrednio na swoim terenie. Ja tutaj 
zaraz przekaże Państwu taką prezentację o tej usłudze. Przede wszystkim chodzi mi 
o to żeby zdefiniować bo na podstawie tego ja będę wiedział ile mam doprowadzić 
do anteny tej wyjściowej przepustowości, czy 4GB, czy 8 GB, czy tam jakaś krotność. 
Jest taka prosta rzecz jak nazwisko, imię i telefon kontaktowy bo przede wszystkim 
chodzi mi o to, żeby tak jakby zdefiniować wstępnie ile osób chciałoby taki Internet. 
Znaczy nie ma Internetu a chciałoby Internet. Jest to oczywiście dedykowane 
również do tych którzy mają Internet przez korzystanie z GSM-u, czyli telefonii 
mobilnej. Bo jakby w liczbach powiedzieć telefonia mobilna ma coś takiego,że 
przepustowość maksymalną osiąga na EDGE to jest średnia tam 150kB/s, a 
Neostradata maksymalna jest 1000 a średnia wyjdzie 750, gdybyśmy porównali 150 
do 750 to takie jest przyspieszenie tego Internetu tak naprawdę w odróżnieniu do 
telefonii mobilnej……….tutaj Państwo nie macie w związku z tym nie ma szans na to 
żeby osiągnąć przepustowość…….i dlatego prośba do Państwa sołtysów żeby 
podczas rozmów na swoim terenie tak naprawdę zdefiniowali ewentualnie jeżeli to 
jest możliwe. Te nazwiska tych potencjalnych gospodarstw domowych które na 
dzisiaj nie mają żadnego Internetu lub ci którzy umowy lojalnościowe bo są umowy 
lojalnościowe podpisywane w kontekście GSM na Internet, ci którym się tam 
ewentualnie kończy też mogą wyrazić chęć przystąpienia do tej usługi, skorzystania z 
tej oferty którą proponuje Telekomunikacja Polska. Na kanwie tych zestawień 
telefonów komórkowych tak naprawdę czy kontaktów w ciągu powiedzmy dwóch 
tygodni od kiedy ja tą listę otrzymam skontaktuje się osoba która przyjedzie do domu 
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i powie dokładnie o co w tym wszystkim chodzi: rodzaj, jakość działania. W tej 
prezentacji macie państwo, ja próbuje tak przyspieszyć żeby Państwu nie zabierać 
tyle czasu, macie jeszcze masę różnych rzeczy do załatwienia. W tej prezentacji jest 
tak jakby vademecum skauta, czyli informacja o tym dla kogo to jest dedykowane, po 
co to jest realizowane, jakie są koszty realizacji bo oczywiście za chwilę Państwo 
zapytacie więc ja odpowiem, jaki to będzie modem, do tego wszystkiego będzie karta 
SIM tak jak do aparatu, czyli kartę SIM wkłada się do tego rutera modemu. Ruter 
obsługuje cztery komputery z połączeniem kablowym albo bezprzewodowym jeżeli 
komputer nie potrzebuje takich podłączeń. Nowe technologie, jeżeli młodzież w 
domach się zna to sobie poradzą z tym już, z tym tematem.Zakładam, myślę, że 
duża część…..I co? I tyle pokrótce, tak? 

Sekretarz - ja mam pytanie, na tą listę sołtysi mają wpisywać nazwiska osób 
chętnych, czy to będzie równoznaczne z podpisaniem umowy 

Zenon Majchrowski - nie oczywiście. 

……………..- czyli żeby mieć tutaj całościowy obraz potrzeb, tak? 

Zenon Majchrowski - tak jak powiedziałem mnie interesuje szczerze powiedziawszy, 
najważniejsza rzecz nazwiska, ile ja muszę doprowadzić transferu do anteny żeby 
obsłużyć ten potencjalny rynek który się ewentualnie kształtuje na Gminie Miasteczko 
Krajeńskie. Oczywiście ta antena  również swoim zasięgiem będzie obejmować 
Białośliwie bo jakbyśmy…różnica w kilometrach między Miasteczkiem a Białośliwiem 
to jest ile? 

…- 8 kilometrów. 

Zenon Majchrowski -  to jak Państwo wiecie, tak jak powiedziałem 15 km to jest tak 
lekko licząc zasięg tego Internetu…… z Gminy Białośliwie, można zasilić tych 
mieszkańców którzy nie mają na wsi Internetu. Czasami piszą albo zgłaszają do 
państwa co się dziej z zasięgiem Internetu , „nie mamy Internetu”. Wiec tak to się 
odbędzie, ja pozwolę sobie… następnie może panom sołtysom… 

Sekretarz  - jest zapytanie. Tam w materiałach, które mi pan dostarczył jest taka 
deklaracja na wykorzystanie, oświadczenie o wykorzystaniu danych osobowych, czyli 
rozumiem każda osoba wpisana na tą listę musi też podpisać takie oświadczenie, że 
zgadza się na… 

Zenon Majchrowski - proszę Państwa bo to jest tak: oczywiście wszystkich nas 
obowiązuje ustawa o ochronie danych osobowych, każda osoba, niekoniecznie 
nazwisko i imię jeżeli podaje w kontekście sołtysów i radnych bo jesteście Państwo 
samorządowcami w związku z tym jak jest jakaś lista na stronie internetowej 
wyrażacie państwo zgodę na to żeby te informacje państwa były zamieszczone 
natomiast Kowalski& Nowak musi- nie musi, on po prostu może wyrazić zgodę żeby 
ktoś posługiwał się jego informacjami, a informacje które są informacjami tylko i 
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wyłącznie do jego..jego. w myśl ustawy po prostu nie wolno wykorzystywać bez jego 
zgody: imię i nazwisko, adres, telefon komórkowy czy telefon kontaktowy. Państwo 
jak podpisujecie umowy np. z Orane czy Erą, czy z kimkolwiek na telefony to też tam 
jest takie oświadczenie do wykorzystania danych w celach marketingowych i 
wykorzystania danych do przekazania informacji w bazie danych np. dzwoniąc na 
9393, jeżeli ktoś dzwoni tam żeby się dowiedzieć jaki numer telefonu ma pani 
Przewodnicząca to pani musiała najpierw podpisać że wyraża zgodę żeby tam w 
ogóle się znalazł ten numer, bo to nie jest takie……poza tym zwróćcie Państwo 
uwagę pytanie zawsze jest takie: proszę podać dokładny adres, jak ja podam 
Miasteczko Krajeńskie i ulica, nie wiem, Klonowa bez numeru to wcale tamta osoba z 
drugiej strony do której dzwonię i pytam się o ten numer nie musi mi podać pani 
nazwiska i pani numeru telefonu, tak? taka specyficzna…, ta lista którą będziecie 
państwo razem z dedykacją po wpisaniu nazwiska, imienia i telefonu kontaktowego 
oczywiście ma swój podpis. Bo to nie jest tak, przecież ja nie chce żebyście Państwo 
wpisywali tak jakby z klucza pewne nazwiska które Wam przyjdą do głowy, nie, w 
kontaktach po prostu na terenie swojej miejscowości czy na terenie swoich 
miejscowości…Państwo dobrze wiecie, żadna baza danych nie usłuży tak dobrze tak 
naprawdę jak Państwa wiedza, chciałbym żebyście Państwo przede wszystkim 
podali numer kontaktowy, żeby po pierwsze mieć zestaw ludzi, wiedział ile 
doprowadzić, żeby to było wykorzystane do tego żeby powiedzmy w ciągu dwóch 
tygodni od otrzymania takiej listy ktoś się skontaktował i umówił na konkretny termin 
rozmowy, no powiedzmy, że handlowej w tym momencie z Państwem. Ta usługa ma 
możliwość 30- dniowego testowania, czyli wcale nie podpisujecie Państwo od razu 
umowy na rok, na dwa albo na trzy lata, tylko ta co ja mówię wcale nie musi być 
prawdą. Przez 30 dni sprawdzacie Państwo jak to funkcjonuje, jeżeli państwu będzie 
odpowiadało to podpiszecie umowę, jeżeli nie będzie odpowiadało, słuchajcie- nie. 

Sekretarz - na dzień dzisiejszy może być liczba osób zdecydowanych mała a za dwa 
lata, gdyby chcieli przystąpić 

 Zenon Majchrowski - już powiem. To jest kwestia wejścia, kwestia tak jakby 
budowy systemu na dany moment. Co pół roku…, tak naprawdę to transfery i ruch w 
ogóle zawsze jest przez każdego operatora sprawdzane, monitorowane i w 
momencie kiedy tak naprawdę ruch się zwiększy internetowy bo my dopiero 
zaczynamy, zaczniemy to włączać. Ja na dzisiaj nie powiem czy 4 MB, 4 G 
…….przepraszam, dostarczone do anteny wystarczą do obsłużenia, nie wiem, 40 
klientów czy nie wystarczą, bo to też nie jest tak, że się daje jeden do jednego, daje 
się pewną mniejszą przepustowość tą wyjściową a podłącza się mniejszą ilość 
odbiorców. W zależności od użytkowania tego to jest proces postępujący i w danym 
momencie służby techniczne doprowadzają na ulice światłowód który jest do anteny, 
kolejny transfer np. krotność 4Gb, po to żeby zabezpieczyć wyjście tych wszystkich 
użytkowników którzy są na danej antenie na takim poziomie o który rozmawiamy, 
czyli maksymalnie 1MB/s, a nie żeby to chodziło, tak jak łącze komputerowe, czy 
powiedzmy tak jak ten mój czyli z wykorzystaniem GSM-a, tak jak tu w tej chwili 
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56kB/s, gdyby tutaj się paliła niebieska dioda to by było 500kB a tak mam 56. Proszę 
o następne pytanie, słucham Państwa. I to jest na tej liście, na tej liście są te dane, te 
informacje które pani Sekretarz powiedziała, czyli mianowicie ta zgoda na 
wykorzystanie tej informacji która tutaj będzie zawarta. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy -  bardzo proszę o pytania. Ja mam takie pytanie, 
może wrócimy do tego co Pan zaczął, jak to finansowo się kształtuje? Bo Pan tam 
wspomniał że na pewno będą tego rodzaju pytania. 

 Zenon Majchrowski-  odpowiedź jest prosta. Są trzy warianty, trzy rodzaje umów. 
Umowa dwunastomiesięczna, umowa dwudziestoczteromiesięczna i umowa 
trzydziestosześciomiesięczna. Oczywiście wszystkie mogą być poprzedzone 30- 
dniowym testowaniem. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : mogą czy będą? 

Zenon Majchrowski-  każda z nich tak tzn. ogniwo idzie tak, że Pani mowi chce 
sprawdzić i dostaje Pani 30 dni na testowanie, tzn. mogą, źle wyraziłem się, tak ma 
pani prawo do tego i ma Pani możliwość przetestowania tej usługi w okresie 30 dni. 
Jak ona będzie Pani odpowiadała to później wybierze Pani formę umowy OK.? 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : rozumiem. 

Zenon Majchrowski -   czyli 12, 24 lub 36. W każdym z tych przypadków jest opłata 
aktywacyjna jednorazowa i to jest za tą kartę SIM 19 zł niezależnie od okresu 
trwania. Wszystko co mówiłem, następne OK.,  ale spokojnie damy radę. 19 zł 
zacząłem od najmniejszej, niezależnie od czasu trwania umowy opłata miesięczna 
tzw. abonament to jest kwota 49 zł wszystko w……….minimum opłatę jednorazową 
19 zł za aktywację i opłatę stałą 49 zł miesięcznie. Jeszcze muszę wymienić jedną 
opłatę, ten sweth ruter albo ruter sweth- to jest to urządzenie które tak naprawdę 
łączy się z anteną i to urządzenie które komunikuje się z komputerem i z tym 
wszystkim, tam się wkłada tą kartę SIM. I niestety to jest najgorszy problem- przy 
umowie 36- miesięcznej czyli 3 lat, to jest koszt 99 zł- to też jest w tej prezentacji. 

……- jednorazowo, tak? 

Zenon Majchrowski -  tak jednorazowo. To był jeszcze powiedzmy,….to bym przyjął 
dlatego że modem taki kosztuje 319 zł w różnych sieciach, 69, 99, 129 także to się 
mieści w tych cenach rynkowych. Przy umowie 24- miesięcznej niestety ten koszt 
wzrasta z 99 zł do kwoty 249 zł…….. 

………- …to co 500? 

Zenon Majchrowski - no blisko pani jest, proszę Państwa jest to…… ma on jeszcze 
taki czytnik kart SIM, w związku z tym on jest relatywnie drogi, relatywnie drogi, ale 
niestety tylko to urządzenie tak jakby komunikuje się z antenami w związku z tym do 
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realizacji tej usługi czy do skorzystania z tej usługi. Musi być to. Oczywiście jak ktoś 
na Allegro to pewnie może sobie jakiś kupić tam inny, pobawić się pewnie mógłby 
nim realizować to, nie polecam bo z tymi lamusami……….także nie proponuję. To w 
kontekście tak jakby ceny. Jeszcze raz, reasumując: opłata jednorazowa- załóżmy że 
chce po 30 dniach podpisać umowę na 3 lata to tak jak mówię w ciągu 2 
maksymalnie 3 lat sytuacja się nie zmieni, w mojej ocenie, trochę się na tym znam i 
to nie dlatego że jestem przedstawicielem T.P. tylko dlatego tak naprawdę że się w 
tym poruszam i wiem co się dzieje. Przepraszam nie włączyłem ale zaraz się włączy. 
Jeżeli ktoś będzie podłączyć, uruchomić tą usługę, wykorzystać przez okres 3 lat, 
podpisać umowę lojalnościową po 30 dniach to jest tak: 19 zł już zapłacił, 49 zł to jest 
opłata aktywacyjna i jednorazowa 99 w kontekście modemu. Zresztą to wszystko 
będzie na spotkaniach z tymi ludżmi, wszystkimi osobami które się zapiszą na tej 
liście, tak? Chodzi mi o to żebyśmy też nie jeździli do wszystkich na terenie 
miejscowości bo wielu ludzi sobie nie życzy tzw. akwizycji rozumianej w ten sposób, 
tak? I po co zawracać głowę ludziom i sobie, wiecie Państwo każdy liczy i czas i 
pieniądze, tak? I w tym kontekście przede wszystkim ta ogromna prośba do panów i 
pań sołtysów w kontekście ewentualnie budowania tej bazy…, czy budowania, 
zebrania tych informacji o tych mieszkańcach którzy będą chcieli, czy są 
zainteresowani w ogóle rozmową pod kątem Internetu. To co? Jeszcze jakieś 
pytania, słucham Państwa? Ja w międzyczasie rozdam szybciutko… 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : bardzo proszę o pytania, kogo jeszcze coś nurtuje, 
chciałby… 

Zenon Majchrowski -  dla Pań i Panów sołtysów najpierw…., nie ma pytań? 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : najważniejsze były. 

Zenon Majchrowski -  tak, ale tak jak mówię, ……istnieje taka możliwość, jak 
będziecie mieli zebrania sołeckie, jeżeli będzie z Państwa strony wola to na końcu tej 
prezentacji jest do mnie nawias w związku z tym ja mogę oczywiście przyjeżdżać, bo 
zebrania sołeckie też „obsługuje”. Lepiej jak ja odpowiem na pytania niż będziecie się 
państwo męczyli. Tak naprawdę nie chodzi o to żebyście byli naszym że tak powiem- 
orędownikiem, chodzi o to że jest informacja, wielu ludzi pyta o ten Internet. Bo tu 
macie Państwo tak jakby pewne narzędzie pt. „OK. jesteś zainteresowany mam dla 
ciebie propozycję, wpiszesz się na listę, odezwie się ktoś, daj numer kontaktowy, 
odezwie się w ciągu dwóch tygodni jakaś osoba i powie ci o co chodzi. …………….to 
byśmy się zaraz umówili np. nie wiem, za dwa- trzy tygodnie załóżmy, przyjadę, 
złożycie to Państwo ewentualnie, ta lista ma 40 adresów, 40 pozycji. Starczy, tak jak 
patrzę z jakichś tam miejscowości to po 20- 25 osób, tam, potencjalnych. Ale myślę 
sobie że dwa albo trzy tygodnie żebyście dostarczyli Państwo…. Nie wiem, do pani 
Sekretarz? 

Sekretarz-   nie, do pana Piotra Martenki, on się będzie tym zajmował także… 
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Zenon Majchrowski -  nie ma więcej pytań? 

Przewodnicz ąca Rady Gminy  - nie ma. 

Zenon Majchrowski -  ale fajnie, wyjątkowo, czy w międzyczasie mogłaby pani 
Przewodnicząca… 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : bardzo proszę 

Zenon Majchrowski -  o telewizji mówiłem. Żeby mieć telewizję w Miasteczku 
Krajeńskim prawdopodobnie w perspektywie tego roku będzie szansa na to żeby 
była telewizja cyfrowa dla tych odbiorców którzy mają Neostradę i którym będzie 
można dostarczyć więcej niż 4 M, bo żeby telewizję cyfrową mieć w mieszkaniu musi 
być transfer w wysokości 4.200 no trochę tam więcej i tym momencie 
prawdopodobnie będzie taka możliwość ale w samym Miasteczku tzn. żeby telewizję  
cyfrową świadczyć odcinki nie mogą być po 15 km od węzła, to mogą być odcinki, 
wie pan, 1,5 km maksymalnie. Więc to tylko zabezpieczy tylko takie miejscowości 
gdzie są urządzenia przesyłowe, czyli właśnie Miasteczko Krajeńskie lub ewentualnie 
Białośliwie. 

Wójt Gminy  - ale pozostałe Brzostowo, Grabówno, Brzostowo drugie mają te 
urządzenia wzmacniające. 

Zenon Majchrowski -  nie, to nie chodzi o urządzenia wzmacniające tylko chodzi o 
węzeł adecylowy, a węzeł adecylowy …….jest w Miasteczku Krajeńskim. I w 
odległości, wie pan to jest problem złożony, w odległości maksymalnie 1,5 km przy 
dobrych parametrach kabla tak naprawdę bo mówimy tutaj o tych łącznikach 
miedzianych będzie możliwość świadczenia usług telewizji cyfrowej. Natomiast 
proszę zwrócić uwagę- każda z Gmin Państwa też przecież bo wy 
jesteście…………..a coś takiego jest aplikacje e- urząd i wszyscy ci ludzie chociażby 
pani poseł ……..np. w niedalekiej przyszłości a mam nadzieję bardziej bliższej niż 
dalszej będą mówić przy wykorzystaniu Internetu, wykorzystaniu aplikacji 
komunikować się z urzędem nie tylko w kontekście klienta, ale w kontekście tak jakby 
spraw które dotyczą waszych….. realizacji. Szczerze powiedziawszy dzisiaj wysyłka, 
wysyłka informacji,  tak jak pani powiedziała, pani przewodnicząca, wysyłamy 
informacje listem, pisemnie itd. Forma mailowa jest formą jak najbardziej do 
przyjęcia, kwestia jest tylko tego- po pierwsze: żeby wszyscy Radni mieli jednolitą 
formę skrzynki pocztowej, skrzynki zwanej, nie wiem, „Radni 125”, żeby ta informacja 
docierała do państwa i żebyście Państwo mieli przede wszystkim dostęp do 
Internetu, tak? Bo przecież jak nie ma Internetu to nie ma tego sposobu wiązania tak 
jakby nowoczesnej technologii no i wiele innych rzeczy………………nie wspomnę, e- 
medycyna, wiele się o tym mówi, mało się robi z prostego powodu. W miastach będą 
mieli możliwość, a poza obrzeżami miasta prawdopodobnie nie, jeżeli nie będzie 
dobrego Internetu….OK ! jak nie ma pytań, to co możemy się tak umówić, że….? 
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Pani dyrektor: ……………………….. 

 Zenon Majchrowski -  czekałem na to pytanie i się doczekałem, nie, nie trzeba mieć 
żadnego telefonu, nie trzeba mieć nic. To jest zupełnie niedrogo, mało tego, proszę 
Państwa wykorzystując dostęp do Internetu, jakikolwiek,  obojętnie, czy on byłby 
najszybszy, czy najwolniejszy można realizować połączenia głosowe z 
wykorzystaniem technologii…….i mówimy o połączeniach głosowych z 
wykorzystaniem Internetu, które się realizuje za darmo, albo za grosze. Więc w wielu 
wypadkach ci ludzie którzy dzisiaj mają telefon….OK to kwestia po pierwsze, żeby ta 
osoba dojrzała do tego żeby zmienić to, po drugie, żeby zrozumiała że to jest dla 
niego korzystniejsze bo wtedy płaci sobie zdecydowanie mniej. Proszę zwrócić 
uwagę do telefonu stacjonarnego jest opłata rzędu 50 zł, w wielu wypadkach…przy 
Neostradzie tak, natomiast OK., reasumując przy systemach radiowych i przy tym co 
powiedziałem czyli CDMA przy wykorzystaniu technologii radiowych nie potrzebny 
jest telefon stacjonarny. Jeszcze raz wracając do terminów, czyli na kiedy byśmy się 
umówili drogie Państwo? Dwa tygodnie, trzy tygodnie? 20 marzec może? Nie wiem 
jaka to jest data, wypadnie niedziela może. To umówimy się że jak 17 będziecie 
Państwo w Gminie zdawać te materiały to ten materiał również który dotyczy, dotyczy 
Internetu…. u pana Martenki, u pana Piotra, tak? To dziękuję serdecznie 
Państwu…….. 

…………:proponuję aby kwota……   ale później, bo jak będzie Pan odbierał no bo 
jakąś robotę robimy… 

 Zenon Majchrowski -  tego się obawiałem, tego miało nie być. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy -  no , ale był niestety, nie będziemy go rozwijać, 
dziękuję bardzo.  

Ad. 5. 

Przewodnicz ąca Rady -  Przechodzimy do punktu następnego, czyli piątego – 
odwołanie wiceprzewodniczącego i tutaj w tym miejscu….powołamy komisję …, a 
potem ogłoszę przynajmniej półgodzinną przerwę, żeby Pani inspektor ds. obsługi 
Rady mogła dokonać formalności. Bardzo proszę zgłaszać kandydatów do komisji. 

Radny Huszek : czy możemy my radni nie angażowanie we wniosek, możemy się 
dowiedzieć jakichkolwiek przyczyn? 

Przewodnicz ąca Rady Gminy: tzn. ode mnie tego Pan oczekuje? 

Radny Huszek : nie, no w stosunku do…. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : 8 miesięcy temu przeżywaliśmy podobne i tutaj 
mecenas powiedziała, że może być uzasadnienie, nie musi. 

Radny Huszek : tak, ja rozumiem, tylko ja się pytam dlaczego 
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Przewodnicz ąca Rady Gminy- to jest no to na jedno wychodzi uzasadnienie. 

Radny Huszek : jeśli my mamy podjąć decyzję to chcielibyśmy wiedzieć dlaczego 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : zapytam o to panią mecenas zaraz. 

Radny Huszek : tutaj już nie chodzi o jakieś sprawy prawne tylko po prostu to nas, o 
tym nie było głośno….. 

……- tak, można… 

Radny Huszek : ja rozumiem, że jeśli nie ma takiego… 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : zaraz zapytam, tutaj już mieliśmy, przerabialiśmy 
taką sytuację wówczas pani odpowiedziała, że uzasadnienie może być, nie musi… 

Pani mecenas : ja sugerowałam, że wskazane byłoby żeby chociaż słownie 
powiedzieć z jakich przyczyn…. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : nie było, nie było… 

Pani mecenas :  to jest ta sama zasada, jeżeli ze statutu też nie wynika, że powinno 
być uzasadnienie… 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : no nie ma w piśmie, przeczytałam wszystko co było, 
chyba, że grupa radnych ma ochotę powiedzieć? Nie widzę, w takim razie bardzo 
proszę o zgłaszanie kandydatur do komisji …3 osoby, tak? trzy osoby, pan Stanisław 
Klesa- czy pan Stanisław Klesa przyjmuje? 

Radny S. Klesa:  tak. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : tak? dziękuję bardzo. Pan radny Huszek przyjmuje 
kandydaturę do komisji…? Propozycja była pana do komisji….czy pan przyjmuje? 

Radny Huszek : do odwołania tak? 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : tak. to mamy dwie osoby, zawsze głosujemy 
równocześnie. Jeszcze trzecia osoba? Pani Mrotek. Czy pani Mrotek przyjmuje? 

Radna Mrotek : tak. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : tak? proponuje abyśmy przegłosowali skład komisji 
…bo osoby wyraziły zgodę na kandydowanie a więc będzie to: pan Klesa, pani 
Mrotek i pan Huszek.  

Głosowanie : Kto jest „za” takim składem komisji-  łapy do góry - 14 głosów „za” na 
14 obecnych radnych. 
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 Myślę, że komisja….się ukonstytuuje, wybierzecie Państwo spośród siebie 
przewodniczącego, a teraz ogłaszam minimum…..aha, pan Wicestarosta proponuje, 
że może nam ten czas zagospodarować, może tak być pani mecenas? 

Pani mecenas:  ależ oczywiście. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : bardzo proszę, czyli przerwa będzie, no to dobrze 5 
minut przerwy, po tych 5 minutach pan Starosta wyrazi…… 

5 minut przerwy. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  przystępujemy do kontynuacji, bardzo proszę pana 
Wicestarostę o przekazanie tego co chce nam powiedzieć. Zajmujemy miejsca.  

 Wicestarosta:  szanowni Państwo, pani Przewodnicząca. Panie i Panowie radni, 
Panie i Panowie sołtysi przewodniczący komisji kultury, radni powiatu w Pile. 
Szanowni Państwo, ja bardzo serdecznie dziękuję za zaproszenie na sesję Rady 
Miejskiej w Miasteczku Krajeńskim, jest adresowane na Starostę Pilskiego, ale 
Starosta jest w …już od trzech dni podejmuje bardzo ważne inicjatywy dla Powiatu 
Pilskiego, dla północnej Wielkopolski. Teraz jestem dzisiaj u Państwa, a że 
zaproszenie wpłynęło na Starostę Pilskiego, to jestem zobowiązany Państwu 
przekazać dużo dobrych słów, serdeczne pozdrowienia i z tego względu, że zawsze 
myślimy o Państwu jako partnerze z którym się dobrze współpracuje na przestrzeni 
tej kadencji. Macie Państwo w tej Gminie bardzo dobrych, kreatywnych radnych, 
którzy również uczestniczą na sesjach Rady Gminy i też przekazują na szczeblach 
powiatu Państwa problemy, państwa uwagi, postulaty, propozycje. Z mojego punktu 
widzenia chciałbym przede wszystkim odnieść się do  takiej naszej sesji, która odbyła 
się 29 stycznia. Najbliższa sesja Rady Powiatu odbędzie się już niebawem, bo w 
piątek 27 lutego. Ale wracając do naszej ostatniej sesji , były bardzo ważne kwestie 
podejmowane i uchwały też, dotyczące m.in. Państwa terenu, bo uchwała dotycząca, 
o współpracy w zakresie kultury i promocji tej kultury w powiecie pilskim. Zdaniem 
radnych i zdaniem Zarządu przyjęliśmy taką uchwałę, że impreza pt. „XIII Krajeńskie 
spotkania” czy „Biesiada Krajeńska” dostała dofinansowanie w takiej kwocie, w jakiej 
autorzy tej imprezy sobie życzyli. Wyszliśmy z założenia dzieląc te środki, że 2009 
może w pewien sposób odbić się również na samorządzie powiatowym. Tutaj przede 
wszystkim zdecydowała kwestia oszczędności, racjonalności i efektywności, jak 
gdyby, wydatkowania tych środków. To prawda, że cała pula ze środków 
dotyczących finansowania imprez kulturalnych nie została jeszcze 
zagospodarowana, ale myślę, że te środki znajdą….. na dożynki wojewódzko- 
diecezjalne, które odbędą się w Pile. I tutaj za porozumieniem sądzę, że Gmin, 
będziemy zwracać się do Państwa z prośbą o współudział, współorganizację i 
zagospodarowanie, może tej części artystycznej, czy części oficjalnej związanej 
właśnie z uroczystościami dożynkowymi. Dla przypomnienia powiem, no Pani 
Dyrektor już chyba wie, że proponowana kwota dofinansowania, a zresztą Państwo 
też podejmujecie tą uchwałę, bo to jest właśnie na zasadzie uchwał rad 
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samorządowych, jest to kwota 3.000 zł i taką kwotę jak gdyby Rada Powiatu 
zaakceptowała. Inną ważną kwestią, która była rozstrzygana już na sesji Rady 
Powiatu jest kwestia propozycji Zarządu Rady Powiatu w celu zmiany sposobu 
zarządzania szpitalem w Wyrzysku, czyli Samodzielnym Publicznym Zespołem 
Opieki Zdrowotnej w Wyrzysku w spółkę prawa handlowego. Jest tutaj szereg 
argumentów za tym właśnie kierunkiem myślenia i działania. Co prawda Rada 
Powiatu jako organ założycielski dla tej jednostki organizacyjnej jakim jest 
Samodzielny Publiczny Zespół Opieki Zdrowotnej ma prawo decydowania o dalszym 
kształcie i z tego prawa nikt nas nie zwolni, ani nas radnych, którym nasi wyborcy 
powierzyli nam prawo do decydowania i podejmowania ważnych kwestii i do tej 
kwestii jak gdyby podejmujemy. Przyjęliśmy wstępną uchwałę, czyli projekt intencyjny 
zmiany sposobu zarządzania szpitalem w Wyrzysku i przekształcenia go w spółkę 
prawa handlowego z tego względu, gdyż najbliższe szpitale które się znajdują co 
prawda w województwie kujawsko- pomorskim, ale najbliższe Nakło- niecałe 20 km, 
czy w granicach 20 km od Wyrzyska, szpital w Więcborku- 8 km od Łobżenicy, który 
również zabiega o naszych pacjentów, mało tego ze szpitala w Więcborku nawet 
lekarze mieszkają na terenie Gminy Łobżenica i konkurencja, która wymusza na 
naszym Powiecie Pilskim jak wiemy są trzy jednostki lecznicze, podmioty, które 
świadczą usługi zdrowotne i opiekuńcze, czyli szpital w Wyrzysku, Ars Medical- 
praktycznie podmiot prywatny też w formie spółki prawa handlowego, i szpital w 
drugiej referencji- szpital w Pile. Konkurencja na rynku usług medycznych jest na tyle 
silna i podbieranie sobie pacjentów, a dzisiaj pacjent nie jest przypisany do szpitala, 
pacjent ma dzisiaj prawo wyboru placówki leczniczej w całej Polsce. Ale naszym jak 
gdyby głównym zadaniem, czy celem jest dobro pacjenta i jest cały czas to, co 
dementujemy w wypowiedziach i krytycznych i populistycznych, broniących obecny 
stan zastania, że prywatyzujemy sposób leczenia, to nie ulega zmianie i nawet 
naprawdę stu procentowy prywatny podmiot leczniczy dzisiaj tak czy tak musi 
korzystać z kontraktów Narodowego Funduszu Zdrowia, czyli świadczyć usługi 
bezpłatny, tutaj nie ma żadnego zakresu, żadnego niebezpieczeństwa, że 
przekształcając szpital w Wyrzysku w spółkę prawa handlowego będą tylko leczone 
osoby, które zapłacą za usługę leczniczą. Najbardziej niewiarygodne i niedorzeczne 
sformułowania które dzisiaj niektórzy próbują formułować. Nadal w spółkach prawa 
handlowego… jej podstawowym jak gdyby argumentem czy instrumentem do 
finansowania usług zdrowotnych są kontrakty NFZ i to jest podstawą i to jest 
gwarancją, że każdy pacjent obojętnie od statusu materialnego który reprezentuje, 
czyli jest to osoba stricte nisko uposażona czy wysoko uposażona ma prawo i 
obowiązek wg Konstytucji, art. 23 do bezpłatnego leczenia i bezpłatnej opieki 
zdrowotnej. Sposób zmiany sposobu zarządzania polega tylko na efektywności 
zarządzania tą jednostką w momencie silnej konkurencji. Mało tego, dodatkowym 
argumentem, który my podejmujemy jest to, że organem prowadzącym dla szpitala w 
Wyrzysku jest powiat, czyli samorząd powiatowy. My również tak jak Państwo 
dysponujemy określonym budżetem, budżet nie jest z gumy, nie możemy go w 
nieskończoność naginać, rozszerzać i rozdmuchiwać, a przed szpitalem w Wyrzysku 
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naprawdę stoją duże wyzwania: inwestycyjne, modernizacyjne, podnoszące standard 
leczenia, opiekę leczniczą. Na dzień dzisiejszy wiemy, że kotłownia……..w obecnym 
stanie może funkcjonować jeszcze…, oby funkcjonowała jak najdłużej. Ale wszyscy 
eksperci z tego zakresu mówią, że lada moment jak „siądzie” kotłownia w Wyrzysku, 
stara węglowa kotłownia- powiat nie będzie w stanie finansować tego 
przedsięwzięcia, a szpital chcemy żeby funkcjonował. Ja jestem z tego okręgu 
wyborczego Wyrzysk- Łobżenica, Starosta Pilski jest z tego okręgu i nam naprawdę 
leży na sercu aby szpital funkcjonował, aby ludzie tam  pracujący mieli pracę i aby 
przyjmował pacjentów z najbliższych okolic, czyli z tego obszaru w którym 
funkcjonuje, czyli gminy: Wyrzysk, Łobżenica, Wysoka, Miasteczko Krajeńskie i 
Białośliwie. Ta nasza troska o podniesienie standardów, a konkurencja sprzyja 
podnoszeniu standardów, nie ukrywajmy, do tego to zmierza pozwoli może jako 
spółce na podjęcie odważnych i racjonalnych przedsięwzięć służących również do 
dostosowania do standardów opieki zdrowotnej które są nałożone rozporządzeniem 
Ministra Zdrowia już w roku 1995. W 1995 wyszło pierwsze rozporządzenie mówiące 
o tym, że do roku 2012 szpitale mają czas na dostosowanie się do tych standardów 
co prawda unijnych, może nie unijnych ale takich standardów XXI wieku, że ilość 
pacjentów w jednym pomieszczeniu nie może być, tam są powierzchnie i standardy 
odnośnie powierzchni na jedno łóżko, do łóżka musi być……a nie że łóżko jest 
zastawione do ściany, to już nie przejdzie po roku 2012. Chcąc utrzymać obecny 
poziom leczenia, ilość łóżek w tym szpitalu, ilość oddziałów w szpitalu. Niestety ale 
szpital stoi przed koniecznością rozbudowy. Te plany rozbudowy funkcjonują, istnieją 
już takie plany z lat 90. zmierzające w kierunku tym, że powinno się do kierunku 
starego prosektorium, jak Państwo znacie ten szpital, być rozbudowany. Czeka 
również cały proces termomodernizacji tego obiektu, co prawda w zeszłym roku 
ponad 600 tys. zł powiat dał, przekazał w formie dotacji do bieżącego funkcjonowania 
szpitala w Wyrzysku, dając na pewne elementy termoizolacyjne bo zostały 
wymienione okna na „plastiki”, również poszycie dachowe łącznie z ociepleniem, 
czyli tutaj dbałość powiatu o szpital powiatowy w Wyrzysku jest na tyle jak gdyby 
skuteczna i daje jednoznacznie gwarancję, że ten szpital ma funkcjonować. Nie 
możemy dopuścić do tego aby on był jak gdyby wykluczony czy jego jak gdyby ranga 
tutaj została obniżona do nie wiem, jakiejś lecznicy podstawowej czy jakiejkolwiek 
poradni. Co prawda uchwała Rady Powiatu jest tylko uchwałą intencyjną, nikt dzisiaj 
z nas nie da 100 % gwarancji czy Radni po okresie konsultacji skierowanej również 
do samorządów gminnych i do środowisk związanych z branżą medyczną, czyli do 
związków branżowych, do związków pielęgniarek i położnych bo ten projekt uchwały 
podlega zaopiniowaniu również Wojewody Wielkopolskiego, sejmik województwa 
wielkopolskiego, radę społeczną zakładu, ja z racji funkcji jestem przewodniczącym 
rady społecznej szpitala w Wyrzysku, właściwe organizacje związkowe funkcjonujące 
w zakładzie opieki zdrowotnej, właściwe organizacje samorządu zawodowego 
lekarzy, pielęgniarek, położnych oraz gmin. Czyli również na Państwa bo to pismo 
intencyjne które Pan Wójt mi przekazał już Starosta Pilski wysłał do samorządu, czyli 
organu wykonawczego gmin obejmujących pole działania, rejon działania szpitala, 
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pismo intencyjne, czyli organy gmin Wyrzysk, Łobżenica, Wysoka, Białośliwie i 
Miasteczko krajeńskie i ja nie wiem jakie będą opinie płynące tutaj z terenu. Ale 
wiemy też, że uczestnicząc w zebraniach wiejskich również zachęcam sołtysów jeżeli 
macie takie potrzeby, możliwości, my jako organ samorządu powiatowego również 
przyjmujemy takie zaproszenie i w takich zebraniach wiejskich, sołeckich również 
uczestniczymy. Ostatnio uczestniczyliśmy ze Starostą Pilskim w zebraniu wiejskim w 
Gromadnie, ja byłem jeszcze w Jeziorkach Kosztowskich w Gminie Wysoka, dzisiaj 
jest zebranie wiejskie, co prawda środa popielcowa, w Kościerzynie Wielkim. 
Naprawdę nie odrzucamy tych zaproszeń i nie wstydzimy się, mamy na tyle czyste 
sumienie i czyste intencje, że nie kreujemy jakiejś złej, wrogiej polityki. Jesteśmy do 
Państwa jak gdyby otwarci, przyjeżdżamy na każde spotkanie gdzie Państwo 
widzicie taką potrzebę żeby Starosta, Wicestarosta, członek Zarządu czy Radny z 
tego okręgu uczestniczył i przedstawił wizję, misję naszych zadań które my 
realizujemy na naszym szczeblu. A jak Państwo dobrze wiecie nie ma żadnej 
podległości pomiędzy samorządem gminnym a samorządem powiatowym. Ani 
Starosta nie musi się tłumaczyć przed samorządem wojewódzkim, czyli Marszałkiem 
Województwa, my wszyscy stanowimy pewien organ partnerstwa i do współpracy i 
jeżeli coś wspólnie wypracujemy, zdecydujemy to takie potem będą nasze decyzje. 
Co prawda nie chciałbym się tutaj rozwodzić bo na pewno przed podjęciem przez 
Państwa tej uchwały czy tej opinii odnośnie przekształcenia szpitala w Wyrzysku w 
spółkę prawa handlowego to będzie debata bo nawet z tej uchwały intencyjnej jest 
taki jak gdyby kierunek działania bo przed podjęciem tej decyzji Radni posiłkowali się 
ekspertyzą zespołu roboczego, który powołał Starosta Pilski w celu jak gdyby 
wzbogacenia naszej wiedzy i Starosty i Zarządu Powiatu o konieczności i celowości 
przekształcenia szpitala w spółkę prawa handlowego i ten zespół zasugerował od 
razu, wskazał m.in. na konieczność opracowania strategii długofalowego działania 
szpitala w Wyrzysku uwzględniający ocenę przyszłego zapotrzebowania na usługi 
medyczne, czyli czeka nas opracowanie strategii. Jak my widzimy, jaką misję ma 
spełniać ta placówka opieki zdrowotnej właśnie na naszym terenie w okresie, no, 
wielu lat. Bo misją podstawową tego szpitala będzie, jest i będzie leczenie naszych 
pacjentów, naszych mieszkańców jak najbliżej. Żebyśmy nie musieli jeździć ani do 
Nakła, do Więcborka ani do szpitala w Pile, aby również tą podstawową opiekę 
medyczną pacjent czy chory mógł uzyskać bezpośrednio w Wyrzysku, w tej 
jednostce która tam funkcjonuje w takich aspektach jak ta strategia: populacja 
ludności na obszarze działania szpitala, konkurencja, rozwój rynku ponadto plan 
odnowy infrastruktury z dopasowaniem przyszłego profilu działalności do 
zapotrzebowania i obsługi z uwzględnieniem długoletnich prognoz demograficznych. 
Istotnym elementem jest również wskazanie na potrzebę przeprowadzenia szerokich 
konsultacji spośród dotyczących projektów przekształcania. Konsultacje te zostaną 
przeprowadzone w okresie od stycznia do marca 2009 roku. Nie wiem czy my ten 
termin: marzec 2009 dotrzymamy, co prawda jest pewien wytyczne i kalendarz, czy 
droga dojścia do pewnych decyzji ale sygnały płynące również z samego 
Ministerstwa Zdrowia, Ministerstwa z Warszawy jeżeli tak to mogę ogólnie ująć, 
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pewne plany związane z dofinansowaniem szpitali i kwestia uzyskania tych dotacji. 
Sądzę, że mało racjonalne, czy mało gospodarskie byłoby podejście jeślibyśmy 
poszli tym trybem, że szybko, może nie szybko ale w pewnym ustalonym kalendarzu 
przekształcamy spółkę pozbywając się w roku 2009 np. 292 tys. zł z Ministerstwa 
Zdrowia na doposażenie tego szpitala. Także lepiej, może o parę miesięcy 
przedłużyć, porozmawiać, przedyskutować ale jeszcze dodatkowo jakieś tam 
pieniądze, które Minister Zdrowia chciałby doposażyć szpitale, pozyskać. Mówiąc już, 
jeszcze o sposobie przekształcania: nie wyobrażamy sobie i nikt nawet nie przyjmuje 
do wiadomości że szpital powiatowy w Wyrzysku przekształcony w spółkę prawa 
handlowego mógłby być przedmiotem handlu na rynku obligacji czy części i udziałów 
tego szpitala. W 100 % ten szpital będzie własnością powiatu pilskiego, czyli 
samorządu powiatu pilskiego i każdy Radny, który będzie za 1,5 roku startował do 
Rady Powiatu i będzie głosił taką tezę „że proszę bardzo sprzedamy część udziałów 
jakiejś tam firmie inwestycyjnej”- to Państwo już wiecie, znacie odpowiedź z jakim 
nastawieniem ta osoba idzie do Rady Powiatu, że chciałby prywatyzować część tego 
majątku. My dzisiaj zakładamy ofertę i mamy propozycję do Państwa i to 
zaproponował zespół roboczy, że możemy się do Państwa, zwracamy się do 
Państwa z taką ofertą: czy państwo jako gmina nie chcecie wykupić część udziałów 
tego szpitala po oczywiście wycenie tego majątku? Dlaczego zwracamy się z tą 
ofertą? Dlatego aby Państwo jako gmina, jako organ stanowiący prawo lokalne mieli 
również wpływ, a przede wszystkim wpływ na społeczną kontrolę tego szpitala. To 
jest dodatkowy element kontroli, dodatkowy element dbałości o ….Czy Państwo 
skorzystacie z tej oferty trudno mi dzisiaj przesądzać bo nie wiem ile jeden udział czy 
jaka będzie kwota tych udziałów, czy Państwo stać będzie w przyszłości czy w 
obecnym okresie czasu z budżetu gminy jakąś tam kwotę przeznaczyć na zakup tych 
udziałów. W każdym bądź razie na dzień dzisiejszy nie dopuszczamy takiej 
możliwości że część udziałów wykupi jakiś lekarz, jakaś pielęgniarka, cokolwiek. W 
100 % będzie to samorządowe, samorządowa spółka kapitałowa ze 100% udziałem 
powiatu pilskiego. To jak gdyby w tym momencie, nie wiem czy będą Państwa 
pytania w tym kierunku Państwa, może też od razu powiem…. Państwo znacie 
historię tego szpitala, w roku 2007 zlecili firmie audytorskiej zewnętrznej z 
Bydgoszczy w celu opracowania koncepcji konsolidacji szpitala w Wyrzysku ze 
szpitalem w Pile. I ta firma audytorska powiedziała że na takiej stanie organizacyjnym 
małego szpitala, który ma 146 łóżek ze szpitalem w Pile specjalistycznym drugiej 
referencji jest niecelowe i nie polecają takiego kierunku pójścia tą drogą. Dlaczego 
podjęliśmy te działania? Tylko dlatego gdyż ówczesny Minister Zdrowia- pan prof. 
Zbigniew Religa ogłosił projekt sieci szpitali w Polsce, wg tego projektu szpitala w 
Wyrzysku nie miało być, on miał być wykreślony. Koniec, kropka. I tutaj nasze 
działania w ubiegłym roku, czyli 2007 były skierowane o troskę tego szpitala żeby 
przeciwdziałać likwidacji szpitala w Wyrzysku. Może na ten temat to tyle, ja sądzę że 
tutaj odpowiedziałem Panu Wójtowi na to pytanie jakie będą dalsze kierunki działania 
samorządu, ale tylko dlatego aby to z Państwem skonsultować, aby również wziąć 
odpowiedzialność za dalsze losy tego szpitala. My sobie nie gwarantujemy, czy nie 
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zabezpieczamy tylko że powiat pilski, jest 25 Radnych będzie głosowało o szpitalu. 
Również Państwo macie tą możliwość wypowiadania się w tej kwestii i wyrażania 
swoich opinii. I tak przypominam, może nie wspomniałem, chciałem zaznaczyć że 
upadł szpital w Nakle, on już został przekształcony w spółkę prawa handlowego, w 
Więcborku od szeregu lat funkcjonuje szpital w formie właśnie spółki kapitałowej. Na 
dzień dzisiejszy myślimy, że jest to jednak najbardziej racjonalne pod względem 
efektywności zarządzania tego szpitala. Inne uchwały, które podjęliśmy, a które 
mogą Państwa, jak gdyby dotyczyć to przede wszystkim uchwały o sprzedaży 
nieruchomości. Pierwsza uchwała to jest sprzedaż nieruchomości po Poczcie 
Polskiej, nie po Poczcie Polskiej, tam dzisiaj Poczta Polska jest na ulicy Wojska 
Polskiego tutaj przy tym Stogroszu, ten duży Urząd Pocztowy. Połowa tego budynku 
była na mieniu powiatu pilskiego, chcemy go sprzedać, czy kupi to Poczta czy inny 
podmiot, trudno powiedzieć, są to też stare zaszłości- jeszcze z lat 93,91; jak się 
tworzyło te budynki to tam miała być przychodnia zdrowia ale nie spełniło to swego 
zadania, Poczta jakby zagospodarowała cały budynek. Drugim budynkiem który 
chcemy sprzedać to jest budynek, cała struktura bo tam jest około 3h ziemi to po 
Domu Dziecka w Kijaszkowie. Też zastanawialiśmy się jako powiat, jako organ 
prowadzący, a wiecie Państwo, że Dom Dziecka został przeniesiony na ul. 
Rydrygiera w Pile. 14- 16 dzieci już nie mieszka w tym kolosie, kolosalnie dużym 
budynku bo tylko było jedno piętro zagospodarowane, reszta stała jak gdyby 
pustostanem, zastanawialiśmy się wielokrotnie w jakim kierunku pójść i jak 
zagospodarować to mienie w Kijaszkowie po Domu Dziecka. Rozmawialiśmy…chyba 
było 17, ja byłem przewodniczącym tej komisji, którą powołał też Starosta w celu 
zaproponowania dalszych rozwiązań. Było 17 propozycji co zrobić z tą 
nieruchomością, czyli były propozycje Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego, 
filia w Łobżenicy jakim jest poprawczak, była kwestia rozważana żeby 
zagospodarować to na Młodzieżowy Ośrodek Socjoterapii jaki jest w Krajence na 
przykład. Ale cokolwiek byśmy tam wymyślili to tak czy tak trzeba na dzień dzisiejszy 
na wstępie: zainwestować tam około 2,5 miliona zł na adaptację, na remonty, na 
termomodernizację, również zmiana kuchni, zmiana ….. struktury przyległej, 
odsączenie tego budynku bo w piwnicach jest już wilgoć. I praktycznie ten budynek 
stoi tak już praktycznie rok i dwa miesiące. My tam włożymy pieniądze na 
ogrzewanie, dogrzewanie tego budynku, na dozór tego mienia żeby wcześniej nie 
rozkradli czyli tam cały czas jest dozór, ponosimy z tego tytułu koszty i w końcu 
Zarząd podjął też odważną decyzję: dajemy to na publiczny przetarg, będą 
zainteresowani- kupią, nie będzie zainteresowanych może w innej formie to 
wydzierżawimy albo cokolwiek. Chociaż nie ukrywam, że na ten budynek jest 
zainteresowanie również sektora branży opieki zdrowotnej, czyli taki zakład opieki 
leczniczej jaki powstał w Złotowie, a wiemy, że w Powiecie Pilskim bardzo długo 
czeka się na rehabilitację pourazową, po wylewową, po nowotworową. Również są 
pomysły dzierżawców oczywiście bo nikt nie jest dzisiaj w tej dekoniunkturze 
zainteresowany wykupem na zakład odwykowy na przykład, też brakuje w Powiecie 
Pilskim takich zakładów. Wszelkie różne, inne pomysły, myślę że nawet jeżeli będzie 
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ogłoszona data bo już jest ogłoszenie w mediach ogólnokrajowych, jeżeli przyjdzie 
ktoś z konkretnym biznesplanem, że chce tam otworzyć np. zakład leczniczy, 
cokolwiek i będzie na tyle nas to przekonywało do racjonalności wydzierżawienia czy 
dania w najem, czy obojętnie w jakiej formie prawnej to odstąpimy nawet od 
przetargu w dniu przetargu. Jeżeli w dniu przetargu Starosta jako przewodniczący 
Zarządu i z ważnych przyczyn odstępujemy od przetargu, wydzierżawiamy tą 
posiadłość temu podmiotowi, który jest jak gdyby zainteresowany a jeżeli sprzedamy 
to na pewno ktoś wykupi nie pod cele mieszkaniowe tylko na pewno pod cele bo w 
planie przestrzennego zagospodarowania są cele właśnie oświaty i usług, wszelkich 
usług także jedynie właśnie taki zakład gdzie ci Państwo którzy tam pracowali z 
okolicznych wsi, czyli Kijaszkowo,Czajcze, Wysoka itd.. myślę, że będą mogli wrócić 
do pracy i nadal tam pracować. Inną ważną kwestią jest to nad czy pracuję od 
szeregu  miesięcy- dożynek wojewódzko- diecezjalnych, dożynek Wielkopolski, które 
odbędą się w Pile, niecodzienne jak gdyby wyzwanie dla nas, pewien też i prestiż, że 
Piła, powiat pilski i gminy tworzące powiat pilski będą gościć całą praktycznie 
Wielkopolskę na dożynkach wojewódzkich w Pile. Wspólnie robimy to z diecezją 
koszalińsko – kołobrzeską, czyli to jest naprawdę rozległy teren, od Słupska 
począwszy, Koszalin, Kołobrzeg, Wałcz tutaj te wszystkie tereny to jest właśnie ta 
diecezja. Ogromnie trudne pod względem logistycznym zadanie, myślę, że przy 
współpracy również burmistrzów i wójtów powiatu i prezydenta Piły, sądzę że 
przebrniemy przez te prace organizacyjne i będzie to naprawdę udane święto. 
Chcemy przy tej okazji wypromować powiat pilski nie tylko na całą Wielkopolskę ale 
też na teren województwa zachodniopomorskiego i zastanawiamy się nad marką, 
takim markowym, rynkowym produktem, który byłby jednoznacznie kojarzony z 
powiatem pilskim, Piłą i tutaj zespół który pracuje zaproponował dwie jak gdyby 
osobistości, takie dwie główne osobistości historyczne jednoznacznie kojarzone 
właśnie z naszym terenem. To jest S. Staszic, czyli człowiek który jest, urodził się w 
Pile, który również na południu Polski tworzył w Hrubieszowie zręby pierwszych 
spółdzielni rolniczych bo to wojsko hrubieszowskie właśnie jest to jego otoczka ale ja 
myślę że też skłonimy się tutaj głównie ku naszemu, Państwa szczególnie osoby 
jakim jest Michał Drzymała, czyli bohater narodowy, chłop którego grób znajduje się 
w Miasteczku Krajeńskim. Tutaj funkcjonował i żył w ostatnich latach swojego życia i 
myślę że właśnie Michał Drzymała i Stanisław Staszic będą tymi markowymi 
produktami gdzie tworząc informacje i zaproszenia na dożynki wojewódzkie w Pile, to 
będą znakiem rozpoznawalnym. Każdy wie kim był Michał Drzymała, wie kim był S. 
Staszic i tak jak np. dożynki w Kościanie czy w Ślesinie też przyjmowali pewnego 
patrona czyli Chłapowski, Dezyderego Chłapowskiego czy jakąś inną postać i tak 
żeby to miało ręce, tzn. nie ręce ale żeby to właśnie tak ubrać żeby nie robić tylko 
„dożynki wojewódzkie w Pile” i koniec, kropka itd. Prawda, żeby coś jeszcze przy tej 
okazji zachować w pamięci, pamięci organizatorów, a więc też zwrócimy się do 
Państwa, ja wiem, że Państwa dożynki gminne są bardzo atrakcyjne pod względem 
wizualnym czyli ten korowód zmechanizowany, ci przebierańcy itd. To jest ten 
dodatkowy element i na pewno się do Państwa zwrócimy o współudział czy współ 
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zaangażowanie przedsięwzięcia. Jeżeli już tak mówię, chcemy go zlokalizować w 
głównych miejscach Piły, nie chcemy dożynek wyprowadzać na obrzeża miasta Piły, 
czyli w głównym miejscu jakim jest Plac Zwycięstwa czyli przy pomnikach Jana 
Pawła II i przy pomniku bohaterów wyzwolicieli miasta Piły. W tym miejscu gdzie 
standardowo odbywają się uroczystości 11 listopada, czyli mniej więcej na wysokości 
tych dwóch pomników byłaby ustawiona scena i….dożynkowy, tam by była 
przeprowadzona msza św., natomiast cały teren zielony w kierunku hotelu Rodło 
byłby tym terenem gdzie można by było właśnie dla gości dożynek zagospodarować 
aby on funkcjonował. I to by było gdzieś około godziny 13.00, natomiast o godz. 
11.00 planujemy dłuższe obchody z wystawą rolniczą na „ wyspie” prezentując 
między innymi sprzęt rolniczy, ciągniki, kombajny, całą paletę sprzętu rolniczego i 
również do Państwa zwracam się z taką propozycją , by ponownie producenci bydła 
mlecznego z Państwa gminy a wiemy że już w ubiegłym roku z Grabówna, z 
Grabionnej pan Andrzej Kopydłowski brał udział w konkursie….Również o godzinie 
właśnie 11.00 udostępnić, może nie udostępnić, ale pokazać „ mieszczuchom”, 
mówiąc tak w cudzysłowie, i dzieciom z miasta Piła to jest miasto prawie 70- 
tysięczne i jak nawet przyjdzie co 20 mieszkaniec Piły to żeby widział małą krówkę, 
małego cieliczka żeby to dodatkowo urozmaicić i żeby każdy z mieszkańców miał 
wolę decydowania czy chce ch Ce wziąć udział w mszy dożynkowej czy w wystawie 
rolniczej na wyspie czy potem w głównych uroczystościach które odbędą się na 
stadionie Polonii, czyli na tzw. stadionie żużlowym na ulicy Bydgoskiej, czyli 
przemarsz korowodu dożynkowego z Placy Zwycięstwa, czy z ronda do stadionu- 
jest to niedaleka trasa czyli czas przemarszu korowodu no nie jest zbytnio długi, 
niemęczący dla delegacji niosących wieńce dożynkowe, a na stadionie właśnie 
żużlowym odbyłyby się te główne uroczystości oficjalne, czyli wręczenie bochnów 
chleba i tu chcemy zrobić pewien wyłom w tradycji dożynek wojewódzkich, że nie 
tylko marszałek województwa wielkopolskiego odbierał od starostów chleb 
dożynkowy ale również wojewoda wielkopolski czyli dodatkowa para starostów, 
prezydent miasta Piły jako gospodarz terenu i oczywiście starosta pilski jako 
gospodarz powiatu pilskiego, czyli 4 pary starostów, 4 bochny chleba; to nie jest 
żaden wydatek ale w taki sposób chcemy to zorganizować. Oczywiście na ….. bo 
jestem z domu, z  pochodzenia rolnik i chłop, głównym jak gdyby celem jest to żeby 
stworzyć tutaj rangę rolnictwa powiatu pilskiego bo powiat pilski jak Państwo wiecie 
nie jest powiatem przemysłowo – rolniczym tylko jest rolniczo – przemysłowy, 
świadczy o potencjale gospodarczym tego powiatu i to jest przede wszystkim święto 
rolników i tutaj udział rolników w tej imprezie jest jak najbardziej wskazany i 
zaangażowanie również przez przedstawicieli izby rolniczej i kółek rolniczych i 
organizacji rolniczych byłby tutaj jak najbardziej wskazany. I druga jak gdyby taka 
oferta bo mówię tak: o korowodzie dożynkowym ulicami miasta czyli ten chłop i baba 
chcemy mniej więcej na wysokości Rodła postawić, drugiego chłopa i babę na 
samym rondzie- o tym kierunku jak się idzie od McDonalda, też są to ładne tereny 
gdzie by można właśnie taką scenerię…… świetnie zrobić i myślę, że przy 
współpracy z wójtami, burmistrzami no zlecimy poszczególną gminę, że dana gmina 
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będzie odpowiedzialna za dany teren, czyli np. Rondo i Miasteczko ma pełna 
inwencję co tam zrobi czy postawi chłopa z babą z flaszką czy….to już w to nie 
wnikamy. Chcemy właśnie z taką ofertą do Państwa wyjść. Druga oferta…..zachęca 
do współpracy to jest przede wszystkim jednostki OSP, strażacy też z 
poszczególnych jednostek gmin, nie wiem, będą mieli wydzielony teren parkingowy i 
będą odpowiedzialni za delegację przewożące wieńce dożynkowe czy delegacje z 
innych powiatów konkretnie np. z diecezji takiej i z powiatu konińskiego czy 
ślesińskiego i oni tam do momentu przyjazdu dozorują to miejsce i do momentu 
wyjazdu jak gdyby…. I to jest druga oferta do Państwa – oferta….  

Przewodnicz ąca Rady Gminy : a jaka to data jest? 

Wicestarosta:  30 sierpnia, czyli ostatnia niedziela sierpnia, także proszę …już nie 
planować żadnych ślubów, wesel…30 sierpnia data ustalona….biskup diecezji 
koszalińsko – kołobrzeskiej. Co prawda nie ma jeszcze żadnej decyzji bo czekamy 
cały czas tutaj na ….które będzie konstruowane w przyszłym tygodniu…..jakim jest 
urząd marszałkowski, ale my jako tutaj organizatorzy tego terenu musimy troszeczkę 
tak się sami jak gdyby zmobilizować, zaangażować aby nie było nam wstyd, że 
powiat pilski no wiecie jak to jest, przyjadą ludzie z całej wielkopolski, z diecezji, z 
Koszalina, z Kołobrzegu i powiedzą: co wy tu chcecie pokazać? A my chcemy 
pokazać właśnie, chcemy już dzisiaj, w lutym rozmawiamy o dożynkach 
wojewódzkich. Śmieszne, prawda? Niektórych może to śmieszyć, którzy nie są 
związani z rolnictwem, że jeszcze nie posiane jare, jeszcze nie zebrane, ale my już 
rozmawiamy o tych dożynkach, bo nas faktycznie pod względem logistycznym, 
organizacyjnym, wyżywić tą całą…. ze wsi……to jest naprawdę duże 
przedsięwzięcie i dobrze myślę że już dzisiaj o tym rozmawiamy i przedstawiamy 
swoje propozycje. Ja nie wiem czy w mojej linii czasowej pół godziny wyczerpałem. 
Jeżeli Państwo macie pytania do mnie czy do pana Radnego Andrzeja Barczaka 
bardzo serdecznie zapraszam. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : dziękuję ślicznie, bardzo proszę o pytania do pana 
Starosty, bardzo proszę. 

Sekretarz  -  bardzo proszę powiedzieć na kim będą spoczywała organizacja tych 
konsultacji w sprawie ZOZ- u? czy to ktoś z Powiatu będzie jakby wydatkował, 
organizował….. czy my z własnej inicjatywy mamy to tutaj  przeprowadzić? 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : czy będzie więcej pytań do pana Starosty? Czy są 
jeszcze jakieś inne, śmiało, bardzo proszę pan radny Banasik. 

Radny Banasik : korzystając z obecności pana Starosty chciałbym zapytać trochę w 
innym temacie. Mianowicie, rok temu powstał Powiatowy Związek Spółek Wodnych, 
no jak wiadomo miał zacząć działać no i zaczął działać. Rolnicy z naszego terenu 
którzy są objęci opodatkowaniem, płacili na to a przez ten rok czasu ten Powiatowy 
Związek na naszych terenach, na naszej gminie nic nie zrobił dokładnie. Jeżeli coś 
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zrobił to proszę by to należało społeczeństwu powiedzieć i no nie wymagam tego od 
starosty ale aby władze tej spółki w najbliższym czasie , przed Radą, przed 
społeczeństwem Gminy Miasteczko udokumentowały, co mają zamiar dalej robić.  

Przewodnicz ąca Rady Gminy : dziękuję bardzo, pan sołtys proszę Ilnicki. 

Sołtys Ilnicki : ja bym chciał spytać temat drogi Wolsko – Miasteczko – Wolsko 
„Dolne”. Jest to droga powiatowa, w tym momencie stan tragiczny. Czy powiat 
zamierza w najbliższym czasie coś z tym zrobić? 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : ja jeszcze też mam pytanie. Od niedawna 
dowiedzieliśmy się, że ulica Piotra Skargi jest drogą powiatową, tam są potworne 
dziury, do tej pory własnym sumptem była ta droga naprawiana. Czy powiat, 
ewentualnie też widzi taką możliwość, pan Starosta pewnie nie jest zorientowany, 
która to jest ulica ale jest to równoległa do ulicy Kościuszki… 

Wicestarosta : ja myślę, że tak, że powiat tutaj jako inicjodawca, może jako 
pomysłodawca, czy inicjator tej sprawy w momencie kiedy Państwo ustalicie już 
konkretną jak gdyby, ja myślę że to będzie jeszcze kwestia do sprecyzowania, do 
uszczegółowienia; powiat albo od nas dyrektor wydziału ochrony zdrowia i promocji 
zdrowia, albo my w postaci członków zarządu, czy Starosta, czy ja jako 
Przewodniczący Rady Społecznej ZOZ- u posiłkując się na pewno obecnością pani 
dyrektor szpitala w Wyrzysku, przedstawimy Państwu tą koncepcję, ale tak jak tu jest 
wskazane po opracowaniu tej strategii długofalowej. Jeżeli ta strategia nam nie 
odpowie na niektóre ważne, nasuwające się pytania, to odchodzimy od tematu i 
szukamy innych dróg wyjścia z tych innych możliwości zachowania tego szpitala. W 
ten sposób. Powiatowy Związek Spółek Wodnych, dziękuję za to pytanie, bardzo 
fajne i ciekawe jest to pytanie, obrazujące również troskę rolników o stosunki wodno 
– powietrzne, melioracje w waszej, Państwa gminie. Powiatowy Spółek; Powiatowy 
Związek Spółek Wodnych taka jest nazwa PZSW ma status, ma własne organy 
wykonawcze czyli Zarząd. Państwa, nie wiem, przedstawicielem do Zarządu jest 
Andrzej Pikulik tyle co pamiętam z Grabówna, sołtys Grabówna, były sołtys, nie 
jestem w tym temacie. I należy się pytać tego organu co zamierza zrobić i jakie 
działania podjąć. Teraz odpowiadam na pana pytanie. Również w powiecie pilskim i 
Komisja i cała Rada przyjęła nowy plan pracy na rok 2009 i mamy chyba na 
wrzesień, zaplanowane we wrześniu sprawozdanie również przed Radą Powiatu, 
przed tym organem który było organem założycielskim dla tej spółki. Wydatkował 150 
tys. zł na zakup dwóch koparek, dwóch kosiarek rotacyjnych, wyka szarki i innego 
sprzętu, kwotą 150 tys. z powiatowego funduszu ochrony środowiska i gospodarki 
wodnej. My również jesteśmy zainteresowani jak ta spółka na dzień dzisiejszy 
funkcjonuje, czy wykonuje zadania i będzie to opiniowane przez komisję branżową 
czyli komisję rolnictwa i rozwoju obszarów wiejskich……..informacja przez Zarząd, 
my również jesteśmy tym zainteresowani. Co oni robią, jak robią. Jak sądzę, pani 
przewodnicząca i szanowna Rado, nic nie stoi na przeszkodzie abyście w Państwa 
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planach pracy na sesji, czyli…nawet nie na sesji ale w komisji branżowej związanej z 
rolnictwem itd. Zaprosili przedstawicieli Powiatowego Związku Spółek Wodnych i 
przepytali na jakim froncie robót, jak postrzegają tutaj prace melioracyjne na terenie 
Gminy Miasteczko Krajeńskie. Co prawda, jest to organ niezależny, my go 
powołaliśmy bo była taka wola i taka potrzeba aby skoordynować, aby wzmocnić tą 
jednostkę organizacyjną bo gminna spółka wodna podlega faktycznie opiniowaniu 
wszelkiej uchwały statusowe gminnych spółek wodnych przez organ jakim jest 
starosta pilski, może kwestionować te uchwały spółek wodnych, zmieniać je i 
podważać natomiast nie ma prawa dofinansowywać ich w postaci bieżącego 
funkcjonowania spółek wodnych. Natomiast organ ponad gminny i ponad powiatowy, 
ponad gminny czyli Związek Spółek Wodnych ma możliwość Zarząd i Rada Powiatu 
dofinansowywać. Jakbyśmy nie powołali PZSW w 2007 roku, 150 tys. na pewno by 
nie było przekazane na żadną gminną spółkę wodną, a tak się na niej macie sami 
rolnicy, sami jesteście….własnych gminnych spółek wodnych, a każda gminna 
spółka wodna zachowuje swoją autonomiczność i swoją decyzyjność więc tutaj 
należy tylko wzmocnić swoje lobbowanie w organach wykonawczych PZSW aby 
„chłopy ale teraz robimy u nas”. Ale to już jest nasza rola  i sądzę, że tutaj dobry 
pomysł jest aby Państwo również przepytali przedstawicieli spółek wodnych. Droga 
Wolsko – Miasteczko Krajeńskie, droga powiatowa itd. Dziury pojawiają się 
wszędzie, ja również zauważam dziury na odcinku od Liszkowa, tam gdzie ja 
mieszkam, w kierunku Łobżenicy też wyszły dziury. Natomiast wiem, że na początku 
marca pan dyrektor Krzysztof ….łącznie z wójtami, burmistrzami z poszczególnych 
gmin przy współudziale możliwej rady, Rady Powiatu dokonają objazdu dróg 
powiatowych w celu, nie wiem, rozpoznania potrzeb i szkód jakie są po okresie 
zimowym. Dziury są, też inne gminy sygnalizują że na odcinkach Tłukomy – Wysoka 
– Kijaszkowo też się porobiły wyrwy. No niestety warunki atmosferyczne na dzień 
dzisiejszy nie sprzyjają jeszcze do wprowadzania tej technologii naprawy uszkodzeń 
w nawierzchniach. Ja wiem że to jest pewna udręka i pewne takie niebezpieczeństwo 
dla użytkowników dróg ale jedno powiem – drogi powiatowe mamy ubezpieczone. 
Jeżeli cokolwiek się stanie  np. cokolwiek, jest to udokumentowane w postaci 
fotografii, świadków a najlepiej jeszcze zaświadczenia z policji że coś tam, coś tam, 
coś tam..  my jesteśmy od tego ubezpieczeni, szkody w takich przypadkach są 
pokrywane i rozstrzygane.  

Wójt  Gminy -  ja chciałem dodać, że to jest droga o nawierzchnia szlakowej, nie 
asfaltowa. Szlaka, potrzebna jest szlaka. 

Wicestarosta : szlaka, a szlaką już nie wolno 

……..: no to…… 

……..: ale szybko można, wolno nie 

Wicestarosta : gruntowa tak?  
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………gruntowa, nawierzchnia szlakowa…..rowerem praktycznie nie można 
przejechać. 

Wicestarosta : ja troszeczkę żałuję bo no tak mamy skonstruowany, że Zarząd 
Powiatu jest 5 – osobowy a praktycznie w strukturze organizacyjnej jest tak, że 
mamy podział zadań kompetencyjnych, decyzyjne w poszczególnych wydziałach. Ja 
koordynuję wydziały budownictwa, wydział ochrony środowiska czyli rolnictwa, 
wydział nieruchomości natomiast nie jestem aż tak za bardzo w temacie w tym, bo to 
koordynuje niestety sam Starosta poprzez Powiatowy Zarząd Dróg ale przekaże tą 
uwagę i te sugestie. Nawet jadąc do Państwa skonsultowałem się z dyrektorem 
Zarządu Dróg czując, że ten temat będzie pytania do powiatu. Na pewno ma tam 
wpisane niektóre rzeczy odnośnie inwestycji które planujemy na w ciągu drogi 
Kaczory, w ciągu drogi Ujście do Wyrzyska przez Osiek. Niebawem to się wszystko 
rozpocznie, czekamy na decyzję rolno-środowiskową, jak się uprawomocni składamy 
decyzje o pozwolenie na budowę i możliwe że przy dobrych relacjach ruszymy z 
naprawą tej drogi w III kwartale bieżącego roku ale to jest naprawdę forma 
życzeniowa, oby tak było. A ulica Piotra Skargi to jest też, jaka droga? Gruntowa 
czy…? 

Wójt Gminy -   asfaltowa. Konstruując budżet na ten rok 2009 w przekonaniu, bo fakt 
były dokumenty natomiast, że to jest droga w zarządzie gminy zaplanowali 
odbudowę nawierzchni bądź po prostu poważniejszy remont. W międzyczasie 
okazało się że w trakcie badania ksiąg wieczystych okazało się, że droga jest 
własnością Skarbu Państwa w zarządzie powiatu pilskiego. W związku z tym padło 
nam, wytrącono nam uzasadnienie po pierwsze poczucia własności tej historycznej 
drogi a po drugie uzasadnienie do inwestowania natomiast na remonty niestety nas 
nie stać. O co tam chodzi, tam sytuacja jest o tyle tragiczna, że droga ta w swoim 
korycie stała się rzeczywiście korytem rzeki bo pływają wody powierzchniowe, pływa 
ulica jedna i druga. Jeśli chodzi natomiast o drogę Wolsko – rzeczywiście stan jest 
tragiczny już praktycznie od grudnia, my tą drogę żeśmy utrzymywali i utrzymujemy 
natomiast od grudnia praktycznie nie mamy żadnych możliwości technicznych by 
cokolwiek tam poprawić bo jest albo zamarznięte albo jest błoto. Natomiast 
odpowiedź w sprawie szlaki -  ja to rozumiem akurat to jest obszar Natury 2000 więc 
absolutnie nie wchodzi. Jest deklaracja ułożenia tam destruktu w związku z tym 
rysuje się pytanie: kiedy ewentualnie ten destrukt tam trafi bo to pytanie ma zapewne 
związek z budową obwodnicy na naszym odcinku. Tu wtedy byłaby ta odpowiedź w 
miarę szybka  i jeżeli będzie to za rok to będziemy wiedzieli że to jest za rok. 
Natomiast ten termin powinien być jakoś nakreślony, chociażby w jakimś zarysie, bo 
nie sądzą byśmy przez następny rok tą drogę mieli z czego utrzymać, bo tam 
zaczyna się pojawiać struktura twardsza- to nie pozwala po prostu układać tej materii 
luźnej nawierzchni. Dziękuję.  
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Przewodnicz ąca Rady Gminy : dziękuję bardzo, mam taką prośbę do pana Starosty, 
przy okazji którejś sesji poprosić by przyjechała osoba która by mogła na ten temat 
dróg szczególnie bliżej, tak? 

Wicestarosta : życzycie sobie Państwo dyrektora, dobra. 

 

 

 

 

Przewodnicz ąca Rady Gminy: także myślę…, czy są jeszcze jakieś pytania do 
pana Starosty? Nie ma. Dziękuję bardzo. Dziękuję Panu, Panie Wicestarosto za 
obszerne tutaj poinformowanie nas, przybliżenie sprawy dożynek. Proszę Państwa 
Komisja została powołana, przechodzimy dalej do punktu 5 to był bo pan Starosta 
ładnie nam wypełnił ten czas. O podjęcie swoich prac proszę komisję Skrutacyjną, 
czyli pan Klesa, pani Mrotek i pan Huszek. Kartki już są tak? przewodniczący został 
wybrany rozumiem. Materiały są u pani Jaster. Przewodniczący proszę o pobranie 
materiałów, dokonamy wyboru, potem będzie musiała być lekka przerwa, jeżeli…albo 
będzie albo nie.  Komisja gotowa? Pani mecenas, pytanie… 

Pani mecenas : jakie wykonanie. To możecie jeden pójdzie do wojewody, do organu 
nadzoru idzie sprawozdanie znaczy te wyniki komisji skrutacyjnej…wystarczy jedno, 
ono pójdzie do wojewody…Protokół, protokół musi być… 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : komisja już rozdaje kartki do głosowania. 14 nas 
jest…kto jest przewodniczącym? Poproszę listę obecności radnych, czy ktoś zabrał? 
Nie, jest tutaj. 10 minut przerwy ogłaszam. 

Przerwa 10 minut. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : panie Przewodniczący, można? Gdzie ta komisja 
łazi z materiałami? Bardzo proszę panie Przewodniczący o przedstawienie wyników 
głosowania, proszę o zajęcie miejsc. Jeszcze się schodzą.  

Radny Huszek : protokół Komisji Skrutacyjnej wybranej na sesji Rady Gminy w 
Miasteczku Krajeńskim w dniu 25 lutego 2009 roku celem przeprowadzenia 
odwołania pierwszego  Wiceprzewodniczącego Rady Gminy. Komisja Skrutacyjna w 
składzie: Krzysztof Huszek- Przewodniczący, Katarzyna Mrotek- członek, Stanisław 
Klesa- członek. Stwierdza, że na 15 radnych w sesji uczestniczy 14 radnych. 
Rozdano kart do głosowania 14, oddano kart do głosowania 14. Kart ważnych z 
głosami ważnymi 14, kart ważnych z głosami nieważnymi 0. Za odwołaniem 
pierwszego Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie głosowało 
11 radnych, przeciw odwołaniu pierwszego Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 
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Miasteczko Krajeńskie głosowało 3 radnych. Komisja skrutacyjne stwierdza, że w 
wyniku przeprowadzonego tajnego głosowania celem odwołania zajmowanego 
stanowiska pierwszego Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie 
pana Mateusza Drzymały, pan Mateusz Drzymała został odwołany . Dziękuję. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : dziękuję bardzo…W związku z powyższym musimy 
podjąć uchwałę. Przeczytam projekt uchwały, tej uchwały nie macie Państwo, w tym 
pani mecenas tu przedstawiła, a więc uchwała numer, to będzie 122 a więc uchwała 
numer XXV/122/ 2009. Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie dnia 25 lutego 2009 roku 
w sprawie odwołania pierwszego Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Miasteczko 
Krajeńskie na podstawie art. 19 ust.4 ustawy z dnia 8 marca 1990 o samorządzie 
gminnym. Rada Gminy uchwala, co następuje: paragraf 1 

1. Odwołuje się pana Mateusza Drzymałę ze stanowiska pierwszego 
wiceprzewodniczącego Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie 

2. protokół komisji skrutacyjnej stanowi załącznik do niniejszej uchwały 

Paragraf 2. Wykonanie uchwały powierza się przewodniczącej Rady Gminy 

Paragraf 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Kto z pań i panów, nie już nie, przeszło. Dziękuję bardzo.  

 

Ad. 6.  

Przewodnicz ąca Rady - W związku z tym przechodzimy do następnego punktu 6- to 
było powołanie nowego wiceprzewodniczącego Rady Gminy. Proponuję, aby 
Komisja Skrutacyjna pozostała ta sama. Podobnego zdania jesteście Państwo, czy 
innego, nie widzę sprzeciwu a więc pozostaje. W związku z tym proszę o…no było 
uzgodnione z panią mecenas, tak? bardzo proszę o podawanie kandydatur na 
nowego wiceprzewodniczącego, pan Klesa, bardzo proszę… 

Radny Klesa : przewodniczący komisji skrutacyjnej może być powołany… 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : może, nie? Skrutacyjnej nie? 

Boniowska -  nie może… to uzupełnimy komisję skrutacyjną wtedy, do powołania 
tej… 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : a może inaczej zapytamy czy pan Huszek wyraża 
zgodę bo jak nie to będziemy… 

……..: no jeżeli pan…tak, tak oczywiście 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : tak? może tak? 
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Boniowska -  no może zapytać i wtedy…. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : i wtedy uzupełnimy, czy pan Huszek wyraża chęć 
kandydowania? 

Radny Huszek:  pani Przewodnicząca prosiłbym o podanie wszystkich kandydatów 
najpierw, zanim podejmę decyzję… 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : aha, no to bardzo proszę, następni, pan Wegner? 

Radny Wegner -  Grębowska Joanna. 

Przewodnicz ąca rady Gminy : czy pani Joanna Grębowska przyjmuje kandydaturę? 

Radna Grębowska : tak przyjmuję. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : bardzo proszę, kto jeszcze? Jakaś inna 
kandydatura? Nie widzę więcej, w związku z tym panie adny jaka decyzja? Przyjmuje 
pan tak? 

Radny Huszek : przyjmuję. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : to bardzo proszę o ….musimy teraz jeszcze 
uzupełnić Komisję Skrutacyjną. Czyli proszę podać jeszcze jedną osobę, 
kandydaturę, bardzo proszę. 

…..: ja proponuję pana Mirka Rozentala. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  czy pan Mirek Rozental wyraża zgodę? 

Radny Rozental : tak 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : tak, czyli jest skład komisji teraz: pan Rozental, pan 
Klesa, pani Mrotek, tak? w związku z tym bardzo proszę pani Jaster o karty do 
głosowania z tymi dwoma nazwiskami bo więcej nie widziałam. Czy pan Mirek też 
przyjmuje od razu rolę przewodniczącego?....już rozdaje karty…..trzeba to wyjaśnić. 
Szanowni radni proszę o chwilę uwagi, pan przewodniczący… 

Radny Rozental : w karcie do głosowania są podane w trzech punktach, znaczy nie 
ma podanych nazwisk na kogo Państwo głosują, proszę wpisać to nazwisko.Czy 
Państwo są gotowi? proszę bardzo… 

 Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej M. Rozental wymienił  kolejno  radnych, którzy 
podchodzili do urny i wrzucali swoje karty do głosowania: pan Banasik Jan, pani 
Grębowska Joanna, Huszek Krzysztof, Klesa Stanisław, Krawiec Mieczysław, Mrotek 
Katarzyna, Ozimek Jadwiga, Pawlak Daniela, Franke Jadwiga, Ryczek Rafał, Stanek 
Dariusz, Świadek Maria i Wegner Józef. 
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Przewodnicz ąca Rady Gminy : przechodzimy do następnego, ale punkt tamten nie 
będzie skończony…jest interpelacja i zapytania radnych, prezentacja 
Telekomunikacji, potem było odwołanie i powołanie….chyba musimy zrobić 5 minut 
przerwy. 

Radny Rozental : wyniki Komisji Skrutacyjnej wybranej na sesji Rady Gminy w 
Miasteczku Krajeńskim w dniu 25 luty 2009 roku celem przeprowadzenia wyboru 
pierwszego wiceprzewodniczącego Rady Gminy. Komisja Skrutacyjna w składzie: 
Mirosław Rozental- Przewodniczący, Stanisław Klesa - Członek, Mrotek Katarzyna- 
Członek,  stwierdza, że na 15 radnych w sesji uczestniczy 14 radnych. Rozdano kart 
do głosowania 14, oddano kart do głosowania 14, w tym kart ważnych 14, kart 
nieważnych 0. Kandydaci otrzymali następującą ilość głosów: Grębowska Joanna - 9 
głosów, Huszek Krzysztof - 5 głosów. Komisja Skrutacyjna stwierdza, że w wyniku 
przeprowadzonego tajnego głosowania celem wyboru pierwszego 
Wiceprzewodnicz ącego Rady Gminy wybrano pani ą Grębowsk ą Joann ę. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : dziękuję bardzo. Momencik, podpiszę tu. 
Przedstawiam Państwu uchwałę numer 123; XXV/123/2009 Rady Gminy Miasteczko 
Krajeńskie z dnia 25 lutego 2009 roku w sprawie powołania pierwszego 
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie na podstawie art.19 u.1 
ustawy z dnia 8 marca1990 roku o samorządzie gminnym Rada Gminy uchwala, co 
następuje. Paragraf 1, u. 1: stwierdza się że w wyniku tajnego głosowania na 
pierwszego Wiceprzewodniczącego wybrana została pani Grębowska Joanna. 
Paragraf 1, u. 2 protokół Komisji Skrutacyjnej stanowi załącznik do niniejszej 
uchwały. Paragraf 2- uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Gratuluję. 

Radna Gr ębowska : dziękuję bardzo za zaufanie, postaram się jak najlepiej 
wypełniać swoje obowiązki, jeszcze raz dziękuję. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : bardzo proszę. Skoro już wybrana. Przechodzimy 
dalej, proszę Państwa teraz przerwy już chyba nie będzie.  

Ad. 7.   

Przewodnicz ąca Rady  - interpelacje i zapytania radnych, bardzo proszę. 

Radna Grembowska  -  ja jeżeli chodzi o drogę chciałabym zaznaczyć panie Wójcie, 
droga, która prowadzi od drogi powiatowej w stronę Noteci, tam jest już tak wszystko 
rozjechane, takie błoto, są pozawalane te rowy, które odprowadzają wodę, jakimiś 
balotami, nie wiadomo czym. Prosiłabym o zajęcie się tą sprawą… 

Wójt:  do Giercia, tak? 

Radna Grembowska  -  tak, tak. 
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Przewodnicz ąca Rady Gminy : dziękuję bardzo, czy jeszcze są jakieś pytania? 
bardzo proszę, pan Stanek. 

Radny Stanek:  jak wygląda sprawa ogrzewania w Świetlicy wiejskiej w Grabównie? 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : czy jeszcze ktoś ma jakieś pytania do pana wójta? 
To ja mam panie Wójcie takie jedno pytanie, chciałabym prosić o informację krótką 
na temat jak rozwiązana została sprawa wody z Wysoką, temat znany, nie będę tutaj 
już rozszerzała, sprzed grudnia, jak zakończony został ten temat, do jakich 
uzgodnień Państwo doszliście, Panowie, bardzo proszę, pan Klesa jeszcze tam tak 
nieśmiało proszę… 

Radny Klesa : jeśli już temat wody jest to ja mam pytanie, kiedy będzie sprawdzany 
stan liczników, bo już trzeci miesiąc zimy nie jest sprawdzany… 

Przewodnicz ąca Rady Gminy:  czy jeszcze coś, czy tylko to? kto jeszcze z 
Państwa. Nie widzę, w związku z tym poprosimy pana Wójta o…czy w punkcie tym 
się pan Wójt dopiero ustosunkuje? 

Wójt Gminy-  może niektóre sprawy wymagają wyjaśnień, albo po prostu rozmowy. 
Proszę Państwa, drogi na łąkach nadnoteckich to nie jest tylko droga do Giercia, to 
jest w zasadzie pięć głównych dróg prowadzących w większości przypadków właśnie 
od drogi powiatowej, najpierw Huby a później Wolsko. Mówienie dzisiaj, w takim 
stanie pogodowym zresztą jak to jest każdej zimy, przy takim użytkowaniu jak te 
drogi użytkowane są, przy takiej eksploatacji staje się jakoby bezprzedmiotowe. Ja 
mówiłem to samo w roku ubiegłym i wydaje mi się że zaczynamy dojrzewać do tego, 
że wydawanie środków bez względu czy to nasz sprzęt naprawia, czy nasze 
pieniądze czy nie nasze, czy rolnicy sami starają się cokolwiek zrobić jest to walka z 
wiatrakami. Dlatego wywołuję temat kolejny raz na różnych gremiach, dzisiaj na sesji 
również. Być może spotka się w pierwszym odruchu z reakcją oburzenia ale określę 
to w ten sposób, jeżeli mamy drogi gminne będące własnością bądź oddane w 
zarząd gminie a tak naprawdę nikt z Państwa sołtysów, radnych nie adresuje 
postulatów w sprawie dróg do mieszkańców tylko adresuje je mieszkańcy do was, a 
wy do mnie. Kto zarządza drogami? Drogami zarządza Wójt. Dojrzewamy chyba do 
sytuacji takiej, że my będziemy decydować kiedy droga jest dostępna, a kiedy nie 
jeśli chodzi o te drogi newralgiczne. Bo to co się w tej chwili dzieje to jest horror. 
Jeżeli rolnik z założenia jedzie dużym ciągnikiem, bo już małych prawie nie ma i wie 
o tym, że rozjeżdża drogę,  że wgniata podłoże tej drogi w rów, a rów podnosi się 
dno do góry, jedzie dwoma ciągnikami, żeby wyciągnąć jedną przyczepę, to wiemy 
po co jedzie. I na tą chwilę ja nie mogę nic mu zrobić, poza tym ja o tym nie wiem. 
Sąsiad zazwyczaj wie że drugi sąsiad przygotowany pojechał na łąki po siano. Tak to 
wygląda i bardzo apeluję o podjęcie rozmów o popularyzację idei regulacji ruchem na 
drogach ciężkim sprzętem, na drogach w Dolinie Noteci. Nie poradzimy sobie z tym, 
nie wybudujemy tych dróg, nowych nawierzchni, wiemy o tym. Utopiono pieniądze na 
Wolsku koło pani Skarbeckiej. Proszę zobaczyć jak tam wygląda. Syzyfowa praca, 
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gdyby obliczyć rzeczywiste koszty budowy tego odcinka około 700 metrów, więcej 
chyba nie było robione, to by się okazało że na współczesne kosztorysy wynosiło to 
około 100- 150 tys zł i po co ? po to żeby wjechał jeden raz ciągnik i po prostu 
rozjechał wszystko, nie zostało nic, po samo zawieszenie, tak to wygląda. I myślę, że 
powinno być nas stać na to, żeby po prostu zdecydować o tym. Zamarzło proszę 
bardzo- jest droga do przejazdu, zalało- niestety- szlaban, nie ma. Rowerem, 
motocyklem proszę bardzo. Cóż zrobić, nie ma wyjścia, my będziemy te drogi 
układać, a nawet nie jesteśmy w stanie wszystkich zużyć, bo nie zawsze są warunki 
do tego. Jak długo będziemy musieli czekać po zimie, by ułożyć te nawierzchnie. A 
co z przepustami, a co z rowami przydrożnymi? Ile ton waży ten duży ciągnik? 
Przecież te drogi były konstruowane, wytyczane na konne wozy, jeździł ciapek, czy 
„zetorek”, to było w porządku, ale dzisiaj? Jeszcze spadnie balot i myślicie Państwo, 
że się ktoś odwróci, jak my mamy go wyciągnąć? To wyjdzie na to, że ja będę do 
Wysokiej Rady jeszcze wnioskował o to, żeby jakiś ładowacz zakupić, bo jak mamy 
to zrobić. Na nasze prośby nieraz łaskawie ktoś nam pomoże. To my sami 
robimy…te postulaty, ja muszę je przyjąć i ja je rozumiem, ale sytuacja jest tragiczna. 
Przede wszystkim musimy zacząć organizować ruch na tych drogach. Ja wiem, że to 
jest niepopularne, ale ja nie widzę innego rozwiązania. Nie może być tak…no były 
takie sytuacje, że pojechał rolnik, już nie będę z imienia i nazwiska mówił, ciągnik 
został na drodze, on u mnie się melduje: „co ja robię żeby te drogi zrobić?”. Ja się 
pytam: „panie co pan tam robisz w tych warunkach?, po co pan tam pojechał, to 
trzeba być bezrozumnym”. Tak musimy dobitnie to nazwać, jeżeli będę miał mandat 
przede wszystkim właścicieli łąk, będę starał się o to, żeby utrzymać drogi, ale 
również decydować o tym kiedy można, a kiedy nie można jechać. Nawet możemy to 
uspołecznić, ale bo tak naprawdę sąsiad sąsiadowi robi szkodę, sam sobie zresztą 
też. Naprawimy jak tylko będą warunki, ale nawozić nie będziemy, bo naprawdę nie 
mamy czego, szlaki nam nie wolno, jak sami Państwo słyszeli, Powiat być może ma 
uzasadnienie, żeby nie kupować szlaki no to musi być … nie będę udawał, że szlaki 
nie wywieźli, a szlaka będzie, bo z czegoś tą drogę na Wolsko też musimy ułożyć, a 
tam jeździ bardzo ciężki sprzęt. W  ogóle się dziwię, że coś takiego się dzieje. Ja 
wiem, że rolnicy zazwyczaj mają sprzęt taki jaki jest potrzebny w polu, a nie tyle co 
jest potrzebny na łące. Proszę się przyjrzeć, to przecież wyraźnie widać na tych 
łąkach co się dzieje. Realizując założenia, czy wytyczne Unii, co do dopłat, 
stosujemy tę metodę koszenia i tak stosujemy i po prostu wszystko rośnie, rowy 
czyścimy do góry i w końcu łąka będzie zalewana. Jeszcze do łąk dzisiaj wrócę w 
informacji.  Ogrzewanie Sali w Grabównie - ja mam wrażenie, że poprzedni sołtys - 
pan Pikulik chyba zabrał metodę, bo jak on był, to funkcjonowało to ogrzewanie. Ja 
nie wiem , na czym to tam polega, przegląd był zrobiony, czyli wydawałoby się, że 
wszystko powinno być zrobione, nawiasem mówiąc moim zdaniem to jest 
nieporozumienie, że tam ogrzewanie, wygląda to fajnie, ale ani zebrania, ani imprezy 
nie można zrobić, bo to hałasuje i jeszcze do tego nie dogrzewa, no to 
jakkolwiek….będę też jeszcze o tej sali mówił. Zawołamy….żeby zrobił przegląd co 
jest tam powodem tego, że to się nie załącza, bo to przecież powinno, zresztą tam są 
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termostaty, to powinno załączać się same. Prośba taka do pań i panów sołtysów, 
jeżeli takie rzeczy się zdarzają, to proszę monitować na bieżąco ,bo my pewnych 
rzeczy po prostu nie wiemy. Telefon i już wiemy, że gdzieś się fachowiec, pojawia to 
mu zlecamy, jedzie, zagląda, ustala i wiemy na czym stoimy. Prosiłbym, żeby to 
bardziej funkcjonalnie, po to między innymi telefony komórkowe są oddane do 
dyspozycji. Zobowiązanie Wysokiej, Gminy Wysoka jest takie, że najpóźniej, 
deklaracja ustna, jest że do końca sierpnia wodociąg zostanie uruchomiony i nastąpi 
odłączenie. Zobowiązanie jest do końca grudnia formalne. Odczyty były zawieszone i 
to jest fakt. Od 1 marca wchodzi nowy pracownik, który na zasadach tych 
wypraktykowanych będzie dokonywał odczytu. Ja mam nadzieję, że to pójdzie 
bardzo sprawnie i już więcej problemów zarówno z płatnościami, jak i terminami nie 
powinno być. Po prostu osoba która wykonywała na zasadzie prowizyjnej zrobiła 
jeden etat, później był drugi etat i prognoza do tego: odczyty muszą nastąpić w 
marcu w całej gminie. Największe problemy są natomiast z Pobórką, w ogóle w 
terenie…  także na początku marca odczyty ruszą i już będą w miarę systematyczne. 
Tu odpowiedziałem na postawione pytania i deklaracje. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : dziękuję bardzo. Przechodzimy do punktu 6- 
informacja przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym.  

Ad.8. 

Przewodnicz ąca Rady  - Od ostatniej sesji, od 17 grudnia spełniłam dyżury z 
wyjątkiem Wigilii i Sylwestra w Gminie. Poza tym uczestniczyłam w 2 komisjach: w 
Komisji Rewizyjnej i Komisji Oświaty i Kultury. Ponadto z większością radnych, którzy 
zechcieli skorzystać tu na tej Sali, w obecności radnych Gminy Białośliwie, bo 
wspólnie to zorganizowaliśmy i Wysoka. Odbyło się szkolenie zorganizowane przez 
naszą Radę. Obsługiwała to pracownica WOKIS- u na temat absolutorium zbliżające 
się w marcu. Informacje dotyczące szkolenia z dnia na dzień przychodzą 
indywidualnie i na Radę, ale koszty, żeby wyjechać nawet RIO w Pile, no uważam, 
że przekraczają nasze skromne dochody, dlatego uznałam za stosowne, żeby 
skorzystać z WOKIS-u , bo i tak przecież na to płacimy składki także przyjechał 
pracownik do nas- trzy gminy na raz, ci radni którzy chcieli mogli skorzystać, była 
znaczna część radnych. Dalej jeszcze, nie wiem czy takie bardzo związane niemniej 
jednak uważam że tak bo Rada dobrowolnie chciała aby w naszym imieniu odbyła 
się za ś.p. Antoniego Jandy msza, taka msza odbyła się wczoraj też, większa część 
Radnych była, wszyscy Radni zostali poinformowani. To by było tyle. Teraz punkt 
siódmy, informacja Wójta Gminy o …aha, jeszcze w międzyczasie, przepraszam, w 
międzyczasie jeszcze występowałam z dwoma interpelacjami do…, poprzez pana 
Wójta do pani mecenas, sprawy dotyczyły, no wniosków złożonych na moje ręce, 
odpowiedź uzyskałam i osoby zainteresowane, jedna otrzymała odpowiedź, druga- to 
jest wynikiem tutaj skargi o której będziemy mówili dalej.  
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 I następny punkt to jest 9, tak? informacja Wójta Gminy o działaniach 
podejmowanych w okresie międzysesyjnym, bardzo proszę Panie Wójcie. 

Ad.9. 

Wójt Gminy -  jak zazwyczaj Wysoka Rado, chciałbym przedstawić wydane 
zarządzenie, jakkolwiek to są ważne akty i chodzi o funkcjonowanie Gminy. W 2008 
roku zarządzenie w sprawie przekazania uprawnień kierownikom jednostek 
organizacyjnych Gminy do zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których realizacja 
w roku następnym jest niezbędna do zapewnienia ciągłości działania jednostek i 
termin zapłaty upływa w roku następnym. Ta czynność była niezbędna by zachować 
płynność realizacji zobowiązań. Zarządzenie w sprawie przeprowadzenia rocznej 
inwentaryzacji aktywów i pasywów w Urzędzie Gminy za 2008 rok oraz kolejne 
zarządzenie w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2008 rok, zmiany paragrafów. 
Pani Skarbnik odniesie się do tego. Stosowna informacja została radnym 
przedłożona. Zarządzenie w sprawie wyłonienia kandydata na stanowisko ds. 
inwestycji, zarządzenie w sprawie wyłonienia kandydata na stanowisko informatyka 
jako że …….przepisów szczególnych Gminy są zobowiązane do powierzania 
prowadzenia obsługi informatycznej osobom, które związane są stosunkiem pracy 
jako że w formie innego stosunku zobowiązaniowego nie można powierzyć 
informacji. Ochrona tajemnic danych niejawnych. Stanowisko to oczywiście jest 
powiązane z innym, szerszym zakresem obowiązków. Oraz zarządzenie w sprawie 
powołania zespołów spisowych przy komisji inwentaryzacyjnej, inwentaryzacji w 
jednostkach gminnych, w Gminie, jednostkach gminnych i instytucjach kultury. W 
2009 roku wydano zarządzenie w sprawie zmian w budżecie Gminy- odniesie się do 
tego pani Skarbnik. Zarządzenie w sprawie powierzenia rodzicom, opiekunom, 
opiekunom prawnym zadania polegającego na zapewnieniu transportu i opieki nad 
dziećmi niepełnosprawnymi w czasie przewozu z miejsca zamieszkania do szkoły lub 
ośrodka  umożliwiającego realizację obowiązku szkolnego i obowiązku nauki. Stan 
regulacji prawnych w tym zakresie stał się jasny na tyle, że mogliśmy unormować 
kwestię zwrotów indywidualnych, indywidualnego finansowania przewozu tych dzieci. 
Od długiego czasu było to przedmiotem wniosków zainteresowanych i odmowy bądź 
regulacji niezbyt zgodnej z intencją prawodawcy. Następne zarządzenie- powołanie 
pełnomocnika Wójta Gminy ds. rozwiązywania problemów alkoholowych i 
narkomanii. Kolejne- powołanie administratora sieci komputerowej oraz osoby jego 
zastępującej w Urzędzie Gminy Miasteczko Krajeńskie. Kolejne zarządzenie- w 
sprawie wyznaczenia pracownika zarządzającego oprogramowaniem komputerowym 
w Urzędzie Gminy Miasteczko Krajeńskie oraz osoby jej zstępującej. Kolejne- 6- w 
2009 roku zarządzenie w sprawie zarządzania oprogramowania. Siódme – w sprawie 
powołania zespołu spisowego do przeprowadzenia inwentaryzacji zdawczo – 
odbiorczej sprzętu obrony cywilnej. Ósme – ogłoszenie otwartego konkursu ofert na 
realizację zdań publicznych Gminy Miasteczko Krajeńskie w dziedzinie kultury, 
ekologii, ochrony i promocji zdrowia oraz upowszechnienia kultury fizycznej i sportu 
wśród mieszkańców Gminy Miasteczko Krajeńskie. Dziewiąte zarządzenie- w 
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sprawie przyjęcia planu finansowego dla Urzędu Gminy Miasteczko Krajeńskie na 
2009 rok. Dziesiąte- w sprawie ustalenia planu kontroli w podległych i 
nadzorowanych jednostkach Gminy Miasteczka Krajeńskiego w 2009 roku. 
Jedenaste- w sprawie ewidencji sporządzenia sprawozdań budżetowych RPWS w 
zakresie wydatków strukturalnych prowadzonych przez Urząd Gminy w Miasteczku 
Krajeńskim. Ta sprawa nie była omawiana na komisjach, pani też przybliży to, tak? 
dwunaste- w sprawie powołania komisji przetargowych dotyczących budowy 
kanalizacji sanitarnych i trzynaste- ostatnie, w sprawie powołania komisji 
przetargowej dotyczące oczyszczalni ścieków. To są zarządzenia pozwólcie 
Państwo, że przybliżeń również te działania które wykonywałem w zakresie 
reprezentacji i  wykonywania obowiązków gdzie zostało mi powierzone do 
obowiązków przez Radę Gminy. W grudniu uczestniczyłem w zjeździe wójtów w 
Rosnówku posesji promowaliśmy……budżetowej. Również w grudniu 
uczestniczyłem w spotkaniu gwiazdkowym w Szkole Podstawowej w Grabionnej, 
takim dorocznym. 30 grudnia uczestniczyłem w uroczystościach rocznicowych 
wybuchu powstania Wielkopolskiego zorganizowane przez komitet honorowy 
prowadzony przez Starostę Pilskiego, uroczystości … zdarzenia kolejno po sobie 
następujące. Między innymi msza, uroczystości odsłonięcia tablic i głazu 
pamiątkowego. W styczniu prowadziłem posiedzenie Zarządu w sprawie bieżących 
planów pracy i planu finansowego na 2009 rok. Uczestniczyłem w spotkaniu z 
przedstawicielami wojewódzkiego funduszu ochrony środowiska w sprawie 
przygotowania projektu ochrona…rzeki Noteć. 8 stycznia uczestniczyłem w spotkaniu 
w Starostwie w sprawie koncepcji realizacji programu energetycznego a szczególnie 
chodzi o bio -energię na terenie Powiatu Pilskiego przy tym chciałbym poinformować 
że kontynuację jak gdyby spotkanie które odbędzie się jutro u prezydenta Piły, gdzie 
będziemy dyskutować na temat wariantów rozwiązania problemów 
zagospodarowania odpadami komunalnymi i odpadami uciążliwymi. Problem staje 
się coraz bardziej ważki. 14- go brałem udział w konferencji w Poznaniu w związku z 
wprowadzonymi zmianami o programu rozwoju obszarów wiejskich. Zmianami które 
miały tak naprawdę miejsce w toku już realizowanych naborów, wniosków na 
realizację z tego programu. 12 stycznia uczestniczyłem w dorocznym podsumowaniu 
pracy policji w powiecie pilskim i analogiczne spotkanie przeprowadzone zostało na 
posterunku policji w Białośliwiu. Efektem tego spotkania między innymi było 
dzisiejsze podsumowanie i ocena stanu bezpieczeństwa za rok 2008. Brałem udział 
również w podsumowaniu minionego roku przez Starostę Pilskiego oraz wręczeniu 
statuetek liderów sukcesu w powiecie pilskim. Może taka informacja, poza nawiasem, 
dwie osoby z naszego, z naszej Gminy również uzyskały taką statuetkę tj pan……, 
pan Andrzej Barczak za efekty działalności firmy którą prowadzą. Gratulujemy, ja 
miałem przyjemność już gratulować. W styczniu odbyło się robocze spotkanie z 
wójtami i burmistrzami, tu w Miasteczku Krajeńskim z obszaru działania lidera, jako 
że zaplanowane na ……stycznia walne zebranie lidera miało przyjmować ostateczne 
dokumenty aplikacyjne z progu na funkcjonowanie budżetu liderowskiego. Chcę 
poinformować, że walne zebranie przyjęło strategię i załączniki do tej strategii, 
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dokonało ponownego wyboru Rady, która będzie decydowała o kwalifikacji 
wniosków, niebawem bo za tydzień zostanie opublikowana lista złożonych skutecznie 
wniosków. Mam głębokie przekonanie, że nasza lista, że na tej liście będzie również 
nasza grupa działania, będzie się znajdowała także praktycznie od momentu 
aplikacji, złożenia wniosku lider będzie dysponował budżetem na realizację strategii. 
26 stycznia uczestniczyłem w forum rolniczym powiatu pilskiego, chcę powiedzieć że 
merytorycznie sołtys uczestniczył, nie zauważyłem więcej, ale merytorycznie było to 
ważne spotkanie bo pokazuje pewną rzeczywistość w polityce wiejskiej naszego 
państwa…uczestniczył również w tym spotkaniu wicemarszałek Senatu- pan…nie, 
wicemarszałek Senatu, dobrze; merytorycznie była to ważne zdarzenie. 28 stycznia 
byłem we Wrześni na forum samorządowym na temat działalności realizacji progu, 
tego co już zostało w ustawie wprost zapisane oraz konsultacjach w związku z 
nowymi propozycjami uruchamiania środków na rzecz aktywizacji przede wszystkim 
wsi, gmin, ale chodzi mi o sołectwa, prawdopodobnie od czerwca zostaną wdrożone 
nowe fundusze wykorzystywane przez sołectwa bezpośrednio. Nastąpiło 29 stycznia 
podpisanie z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska te umowy na 
inwestycję budowy oczyszczalni i kanalizacji w Miasteczku Krajeńskim. Proszę 
Państwa, z panią Skarbnik podpisaliśmy dokument w którym to zobowiązaliśmy się 
wykonać inwestycję na terenie Gminy Miasteczko Krajeńskie 17.800.000 zł z tego 
dofinansowania do projektu z funduszy europejskich w kwocie do 14.100.000 zł. 
Projekt ten będzie zawierał budowę oczyszczalni ścieków w Brzostowie, budowę 
sieci kanalizacyjnej z przykanalikami innymi słowy- do granicy działki posesji, czyli 
właściciela nieruchomości w miejscowościach Brzostowo, Miasteczko Krajeńskiego, 
Miasteczko Huby, wolsko, część miejscowości Grabówno oraz budowę 
przepompowni ścieków głównych, lokalnych i przydomowych. Miejscowość 
Grabówno obejmuje samo centrum wsi jako że poszerzenie tej aglomeracji w 
większym zakresie spowodowałoby wyeliminowanie tej miejscowości w ogóle z 
przedsięwzięcia. Zdaję sobie sprawę że wielokroć mówimy o Grabównie, raz jest w 
projekcie, raz nie jest, jest, nie jest. Dużo zależało od ustaleń wykonanego już 
studium wykonalności dla tej inwestycji, które to studium określiło, że przede 
wszystkim co najważniejsze to dało jak gdyby było asumptem do dalszej analizy, 
zaliczenie gospodarstw inaczej posesji przy drodze powiatowej do Grabówna jako 
kwalifikujących się do aglomeracji Miasteczko Krajeńskie – Brzostowo.. w ten sposób 
został osiągnięty wskaźnik liczebności mieszkańców na kilometr sieci i została, został 
skrócony projektowany kolektor z Grabówna do Brzostowa o te 770 metrów. To 
spowodowało, że zaliczenie, jak gdyby wytyczenie aglomeracji Grabówna pozwoliło 
po prostu, zmieściliśmy z liczbą 120, 121 jednym punktem, że możemy budować 
przede wszystkim, co dla mnie jst pocieszające sam kolektor chociażby, chociażby. 
Natomiast będzie można budować sieć dróg przy kościele do 10 szkoła, budynek 
nauczycielski do 10 i przejęcie podgórnej do…tak, tartak ze względu na liczbę 
mieszkańców tak naprawdę, bo gdyby nie duże zasiedlenie przy 10 w kierunku CPN 
też nie byłoby szansy także w Grabównie, w tym zakresie będzie można również 
realizować inwestycje. Proszę Państwa, zobowiązanie …, chcę przypomnieć, że 
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nasz budżet to jest okrągło mówiąc 7,5 mln zł, dochody własne jeszcze mniejsze. 
Mamy do 2015, w harmonogramie mamy 2014, mamy przerobić 17 mln tylko 
wyłącznie na oczyszczalnię i kanalizację. Będzie to wymagało bardzo dużego wysiłku 
finansowego ze strony Gminy ograniczającego możliwości wydatków inwestycyjnych 
na inne cele, które się marzyły oraz również poszukiwanie oszczędności różnego 
rodzaju. Inwestycja jest przerażająco wielka, najważniejsze jest to jak oceniłem w 
czasie tego uroczystego podpisywania umów, że dobrnęliśmy do finału ale tak 
naprawdę to przewodniczący stowarzyszenia powiedział że dopiero zaczyna się dla 
nas problem. Stowarzyszenie swoje zrobiło. Teraz piłeczka jest po stronie Gminy. By 
przetworzyć i by przeprocesować tak potężne inwestycje, muszę przyznać że 
koledzy wójtowie, burmistrzowie mi tego nie zazdroszczą. Wymaga to ogromnego 
wysiłku, przy tym wymagania ze strony instytucji finansujących są szokujące. Jeśli 
chodzi o dyscyplinę, jeśli chodzi o precyzję opracowywanych dokumentów, jeśli 
chodzi o przepływ informacji. Dla przykładu tak przeglądam, taka broszurka leży, nie 
wiem czy ona była obiegiem. Była obiegiem, na pewno Państwo widzieli te milimetry, 
opisy jak ma wyglądać każde pismo i gdzie ma być złożony podpis, gdzie nie ma 
brakować przecinka. To jest wręcz szokujące, ale to jest fakt. Nie możemy popełnić 
w procedowaniu, nie tylko tej inwestycji, ale również przygotowywanych innych 
żadnych pomyłek. To nawet po latach może spowodować, że środki możemy utracić 
czyli daną nam szansę możemy utracić. Będę te rzeczy powtarzać z uporem bo to 
nie jest tylko kwestia wiedzy ale dla nas jest to po prostu kwestia zadania, jest to 
kwestia stworzenia określonych warunków dla funkcjonowania zespołu który będzie 
prowadził firmy wykonujące dla nas czynności. Jest niemożliwym aby firma na 
przykład projektująca, jutro podpisujemy pierwszą umowę, pojutrze drugą umowę na 
dokumentację oczyszczalni ścieków i kanalizacji. Już dostrzegamy pewne 
zagrożenia, jeszcze nie podpisaliśmy umów a już dostrzegamy, że …jeszcze pilniej, 
jeszcze dokładniej trzeba po prostu badać sprawy. Mało tego żadna z firm czy to na 
etapie projektowania czy na etapie późniejszej realizacji samodzielnie nie 
zafunkcjonuje, to jest praca terenowa, to jest praca w kontakcie ze społeczeństwem. 
To jest kwestia negocjacji i uzgodnień. Tu będę oczekiwał, sołtysom wczoraj na 
spotkaniu zwracałem na to uwagę i bardzo prosiłem by uczulić mieszkańców, że by 
zachować podpisany, deklarowany harmonogram realizacji inwestycji ,nie stać nas 
na jakąkolwiek zwłokę terminy mamy strasznie napięte z dwóch powodów: ze 
względu na wiszącą nad nami karę w zawieszonym terminie płatności, a drugi: nie 
wiemy co będzie z kursem euro. Obecny stan waluty, kursu tej waluty, zresztą 
pozostałych również ma dla naszej Gminy korzystny wpływ. Jeszcze w grudniu 
negocjowaliśmy z wójtami, burmistrzami ile, na ile kto będzie rezygnował z 
przyznanego limitu WSPO…bo kwota tam jest jednoznaczna to jest euro 24.800.000 
z groszami i to w tej chwili kiedy się przeliczyło to wszystkie projekty które się 
kwalifikowały 9 Gmin zmieściły się w tej kwocie, to jest bardzo ważne. Ale co się 
stanie za rok, dwa z kursem euro to my nie wiemy. Umowę mamy podpisaną na 
złotówki w przeliczeniu na euro a jak będzie umowa to ja jeszcze nie wiem czy coś 
się nie zmieni także im szybciej będziemy realizować inwestycje tym dla nas 
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korzystniej. Także ponawiam apel o dobrą atmosferę na etapie w tej chwili 
dokumentacji. Będą funkcjonowali geodeci, sami projektanci będą proponowali do 
złożenia oświadczenia, później ewentualnie umowy, porozumienia o dostępność do 
gruntu, do działek podejścia do gruntu. Proszę Państwa studium wykonalności 
zapowiada, że o ile dobrze pamiętam kwoty w pierwszym wariancie pierwszy rok, 
drugi rok kiedy kanalizacja zostanie uruchomiona koszty na obecne ceny metra 
sześciennego z wodą będą wynosiły około 8 zł, 7 z groszami. W następstwie 
dostawy ścieków ta cena powinna relatywnie spadać. Zastrzegam się tylko co do 
tego że 8 zł dzisiaj a 8 zł za 4 lata to może być inne 8 zł. My mówimy o realnych 
kwotach tych rzeczywistych jakie dzisiaj mają jakieś …do wskaźników, powiedzmy 
kosztów …., czy innych. Natomiast chciałem te wartości porównać do tych 14, 15 zł 
za metr sześcienny ścieków plus 2 z haczykiem czyli mamy prawie 17 zł za metr, 
tak? także generalnie rzecz biorąc kanalizacja i oczyszczalnia to jest złoty interes, 
pomijając aspekty rozwojowe, to daje tej gminie i poszczególnym miejscowościom 
wielką szansę. Także ja obiecuje, że będę stawał na głowie by ta inwestycja 
przynajmniej wdrożyła się do realizacji. Oczywiście tak jak mówię że w jakimś sensie 
to się odbije, to się odbije na świadczeniach bo to będzie nieuniknione. W 
międzyczasie chcemy jednak realizować jednak pomniejsze inwestycje bo jest 
szansa korzystania ze środków unijnych, zresztą wszystkie działania jakie planujemy 
to są środki unijne. Także preumowa została podpisana, będziemy gotowi do 
podpisania umowy w tym roku jeszcze nastąpi podpisanie umowy jeśli spełnimy 
oczywiście wszystkie warunki umowy o finansowaniu. Proszę Państwa w lutym 
uczestniczyłem w posiedzeniu Powiatowej Rady Zatrudnienia, muszę powiedzieć że 
sytuacja staje się tragiczna bo prawdopodobnie niebawem odbędzie się następna 
Rada by zatwierdzić dokumenty które pozwoliłyby, to jest organ opiniodawczy dla 
starosty pilskiego i Powiatowego Biura Pracy, Powiatowego Urzędu Pracy, natomiast 
bez tej konsultacji też decyzji podejmować nie może. Chodzi o to że sytuacja jest 
znana w zakresie tych firm które w znaczny sposób, znaczy widać że zwalniają 
pracowników bo mają zatrudnienie powiedzmy kilkadziesiąt a nawet – set osób, 
zwalniają bądź to grupowo bądź to po prostu w trybie naturalnych odejść. Natomiast 
trudne do uchwycenia jest zjawisko odchodzenia czy zwalniania z pracy w małych 
zakładach pracy, często 2-3 osobowych, to zjawisko dopiero jakoby wtórnie jest 
zauważalne poprzez zgłoszenia się do Urzędu Pracy, zgłoszenia woli podjęcia pracy 
i ta sprawa jest niesamowicie dynamiczna. Styczeń był wręcz tragiczny, wczoraj 
odbyła się konferencja w sprawie znowelizowanych przepisów dotyczących 
bezrobotnych. Uczestniczyliśmy z panią kierownik GOPS w tej konferencji i 
zapowiada się że nastąpi wsparcie przede wszystkim w kierunku przygotowania 
nowych, jak gdyby, bezrobotnych do zachowania zdolności do podjęcia pracy i 
aktywności zawodowej. 12 lutego uczestniczyłem w posiedzeniu komisji ochrony 
środowiska, Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolski. Ponownie jak bumerang 
wraca sprawa gospodarki odpadami, to jest totalne…..i odniosłem wrażenie że nie 
tylko my mamy problem, nawet te gminy które już w miarę miały uregulowane 
kwestie segregacji, kwestię zbioru odpadów. Powstała nowa sytuacja która polega na 
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tym że firmy które prowadzą zbiór albo które przyjmowały odpady do recyklingu nie 
mogą sobie poradzić z zapasami. Nie ma zbytu na te produkty, które kwalifikują się 
do recyklingu. Z tego co mi wiadomo po prostu zachód… swoje zapotrzebowanie na 
plastiki, na …większość gmin po prostu się dławi. Jak wiadomo Państwu zapewne 
gmina odpowiada, to jest zadanie gminy- prawidłowa gospodarka odpadami więc 
między innymi jutro będzie spotkanie w końcu by nadać rytm, kierunek. To będziemy 
czynić, na razie są trzy różne pomysły, trzy różne interesy a gdzieś na końcu może 
zostać interes nasz mieszkańców i nas Gminy jako odpowiedzialność za …. 18 
lutego uczestniczyłem, uczestniczył również pan radny Barczak, ja już drugi raz w 
posiedzeniu zespołu parlamentarnego ds. rozwoju turystyki. Już raz sygnalizowałem 
dlaczego staram się w tym zespole zafunkcjonować, być i potencjalnie mieć głos a to 
ma związek między innymi- jeden temat- jesteśmy zainteresowani żeby kolejna 
droga czy autostrada biegnąca przez naszą Gminę była i miała rację bytu a po drugie 
akurat ostatnie posiedzenie zespołu było na temat tylko i wyłącznie Doliny Noteci, 
rzeki Noteć a zatem i Doliny Noteci i wszystkiego co się z Notecią wiąże. Chcę 
zapowiedzieć, taka dobra wiadomość, że znajdą się pieniądze na odtworzenie 
infrastruktury rzeki, rzeki Noteć. A zatem jest szansa na uporządkowanie samego 
koryta Noteci na odcinku nas interesującym, czyli od Gromadna do Ujścia; leniwego 
odcinka, czyli pogłębiania, ……, porządkowania. Skąd będą pieniądze już nie będę 
przybliżał, w każdym bądź razie taka szansa jest i dobrze by się stało i nieważne jest 
dla nas tytuł, czy to będzie wielka pętla Wielkopolski czy to będzie szlak turystyczny. 
Ważne dla nas jest to by Noteć po prostu została prawidłowo zagospodarowana co 
ułatwi gospodarować wodami nadrzecznymi. I tak proszę Państwa, ja wiem, że 
przydługo mówię ale to są rzeczy, które powinienem przekazać. Jeszcze mam do 
przekazania. Chcę poinformować, zresztą Państwo sołtysi i sami Państwo zapewne 
zauważyli, przygotowywany był program utylizacji, czy zagospodarowania azbestu. 
Taki program został już opracowany, chcę zapowiedzieć, że na następną sesję 
postaramy się, jeżeli nie będzie tutaj wymogów formalnych program ten przedstawić 
do konsultacji i ewentualnie do uchwalenia. Jest to o tyle ważna sprawa, że bez 
takiego programu nie ma finansowania zewnętrznego. Skalkulowaliśmy, że nam się 
to po prostu opłaci ten program opracować i dać szansę by i Gmina i mieszkańcy 
mieli możliwość korzystania ze środków zewnętrznych, dopłat po prostu do usuwania 
azbestu. Proszę Państwa zapowiadałem co prawda kiedy przystępowaliśmy do 
inwestycji, termomodernizacji Szkoły Podstawowej temat się jak gdyby realizuje bo 
zamykamy, dzisiaj mamy do odbioru gotowy, gotowe studium do studium 
wykonalności do wniosku o termomodernizację i inwestycji czyli obiektów gminnych, 
na terenie Gminy, jest to pięć obiektów. Zakończona już Szkoła Podstawowa w 
Miasteczku Krajeńskim, realizowana obecnie termomodernizacja Ośrodka Zdrowia i 
siedziby GOPS. W pierwszym etapie zmiana ogrzewania, w drugim ocieplenie ścian i 
dachu, trzecie to jest Szkoła Podstawowa budynek w Grabionnej, czwarty świetlica w 
Grabównie i piąty świetlica w Okalińcu. Koszty jakie poniesiemy w związku z 
termomodernizacją szkoły w Miasteczku Krajeńskim oraz tego co wykonujemy w 
Ośrodku Zdrowia daje nam udział własny w realizacji całego projektu, którego 
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wartość wynosi 1.200 tys. zł. Innymi słowy wydając pieniądze które tu były wręcz 
niezbędne bo muszę Państwa poinformować że mało co byśmy mieli zamkniętą 
przychodnię czyli lekarz rodzinny nie mógłby przyjmować w Miasteczku Krajeńskim. 
Taki tragiczny stan, terminy wielokrotnie przesuwane, zresztą sam jeszcze w 
ubiegłym roku oświadczenie składałem, że wykonamy remont. To nie to, że nie jest 
to XXI wieku gabinet. To jest, to było, Państwo sami uczęszczacie do lekarza i 
widzicie jak to wygląda, jaki jest stan tego obiektu. Także miejmy nadzieję, że damy 
szansę żeby lekarz rodzinny jednak przyjmował w Miasteczku Krajeńskim i to w 
warunkach przyzwoitych i to byłby nasz udział w całym projekcie. Realizując te, jak 
gdyby z własnych środków mamy szansę na pełną modernizację świetlicy w 
Grabównie gdzie koszt sięga 270 bodajże tysięcy zł, duże koszty są również 
Okalińca i Szkoły Podstawowej. Niezbędne dokumenty zostały przygotowane, 
wniosek o prefinał, przepraszam, o preselekcje czyli o pierwszy etap czy kwalifikuje 
się czy nie kwalifikuje zostanie złożony w piątek. Przy tym proszę Państwa nadal 
trwają przygotowania inwestycji pozostałych czyli budowa ciągu pieszo- rowerowego, 
nadal trwają przygotowania dokumentacji; opracowanie dokumentacji na 
przebudowę drogi Grabionna – Okaliniec, na Solnówek, wodociąg Kocewo – 
Solnówek, przygotowanie dokumentacji nadal inwentaryzacyjnej kina, budynku po 
kinie i kontynuowana jest dokumentacja na centrum ekologii doliny środkowej Noteci. 
Nie mamy zdolności pracowniczej na kontynuacje pozostałych działów które zostały 
zapisane w budżecie, dotyczy to parkingu, dotyczy to prowincjalnego współdziałania 
w zakresie chodników z powiatem, dotyczy to zawieszonego postępowania w 
sprawie studium uwarunkowania planowania przestrzennego. Społeczeństwo już się 
dopomina kiedy w końcu odpowiemy. Bezwzględnie do wykonania jest program 
energetyczny dla Gminy Miasteczko Krajeńskie, plan do zachowania czy plan 
..zabytków. dokumenty które, do których jesteśmy zobowiązani byli wykonać i je 
realizować. Nie ma kto tego w tej chwili robić dlatego zdecydowałem się na to że 
musimy zasilić referat inwestycyjny, innymi słowy nie stać nas na błędy i nie ma już 
czasu żeby zwlekać z przygotowaniami……bo to są hamulce rozwoju. I te rzeczy 
muszą być, dojdzie do sytuacji niebawem takiej że rolnicy będą zainteresowani gdy 
się pojawi program energetyczny, nie dlatego że brakuje prądu tylko z innego 
powodu. Żebyśmy nie byli spóźnieni po prostu musimy nasilić prace, musi to tempo 
po prostu zrobić. Na chwilę obecna wymóg Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska jako instytucji zarządzającej jest taki by dwie osoby procedowały projekt 
„Ochrona zlewni rzeki Noteć”. Muszą być dwie osoby za to odpowiedzialne poza 
oczywiście wójtem i jak dotychczas półtorej osoby było po prostu było tu niezbędne 
jeśli chodzi o przygotowanie postępowania, zamówienia publiczne….., konsultacje, 
kontakty- to jest szokujące ale taka jest rzeczywistość. Dano nam szansę- musimy 
wykorzystać, nie możemy, nie chciałbym żebym był ja tą osobą która spowodowała 
za.. zawalenie jak gdyby sprawy. Dziękuję uprzejmie.  

Przewodnicz ąca Rady Gminy : dziękuję bardzo, czy są jakieś pytania do pana 
Wójta w tym temacie? Nie widzę. 
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Ad. 10.   

Przewodnicz ąca Rady  - przechodzimy do punktu następnego- 10 – to jest podjęcie 
uchwały w sprawie skargi na działalność Wójta Gminy Miasteczko Krajeńskie. Jest to 
proszę Państwa sprawa nie nowa, dotyczy mianowicie skargi w dalszym ciągu 
złożonej przez pana Edwarda Frątczaka. Pan Frątczak w styczniu złożył kolejną 
skargę. Wystąpiłam do pani mecenas z prośbą o ekspertyzę prawną co Rada w tym 
temacie może uczynić, ekspertyzę tą przekazałam komisji rewizyjnej, która zebrała 
się i jeszcze raz przeanalizowała i teraz poproszę panią przewodniczącą komisji 
rewizyjnej o stanowisko jakie żeście wypracowali rozpatrując. Dodam tylko, że pani 
mecenas nie dopatrzyła się nic nowego, po prostu jest to wszystko co było 
poprzednio.  

Przewodnicz ąca Ozimek  - Komisja Rewizyjna również jest w tym względzie, 
zajmuje stanowisko, że ponowna skarga nie wnosi nic nowego i uznajemy tą skargę 
za bezzasadną, podtrzymujemy poprzednie swoje stanowisko. Poza tym badanie 
struktury drogi, badanie pęknięć budynków, to nie należy do zadań ani obowiązków 
statutowych i kompetencji Komisji Rewizyjnej w związku z tym skargę odrzucono. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : i wnosicie Państwo o podjęcie uchwały jako skarga 
bezzasadna? 

Przewodnicz ąca Ozimek -  tak. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy  -  jako bezzasadna, Państwo Panie i Panowie radni 
macie przed sobą projekt uchwały. A więc jest to projekt uchwały XXV/ 124/ 2009 
Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie dnia 25 lutego 2009 w sprawie rozpatrzenia 
skargi pana Edwarda Frątczaka na działalność Wójta Gminy Miasteczko Krajeńskie. 
Pominę już tutaj te przepisy, każdy przed sobą ma. 

 Paragraf 1. Uznaje się za bezzasadną skargę pana Edwarda Frątczaka z dnia 15 
stycznia 2009 roku na działalność Wójta Gminy Miasteczko Krajeńskie i podtrzymuje 
swoje stanowisko zawarte w uchwale XXIV/ 116/ 2008 Rady Gminy Miasteczko 
Krajeńskie w sprawie rozpatrzenia skargi pana Edwarda Frątczaka na działalność 
Wójta Gminy Miasteczko Krajeńskie 

Paragraf 2. O sposobie załatwienia sprawy, przewodnicząca rady zawiadomi 
skarżącego. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Bardzo proszę, kto z pań i 
panów radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały? 

Głosowanie : nie ma pana Klesy - czyli 13 głosów „za” na 13 obecnych radnych, 

 czyli uchwała nr XXV/ 124/ 2009 została przyjęta jednogłośnie(uchwała w 
załączeniu)  
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 Przechodzimy dalej- podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie na rok 2009 i 
tutaj poproszę panią Skarbnik o przedstawienie… 

Ad.11. 

Pani Skarbnik  -  w tym punkcie chciałabym rozpocząć od zmian w budżecie, w 
okresie międzysesyjnym. Jedna, jedno zarządzenie w sprawie zmian  w budżecie 
2008 roku zostało podjęte 29 grudnia 2008 roku. Zarządzenie nr 59/ 2008, było to 
przesunięcie w planie wydatków między paragrafami w ramach rozdziału, oczywiście 
na podstawie upoważnienia uchwały Rady Gminy zgodnie z załącznikiem. Te 
przesunięcia dotyczyły następujących rozdziałów: w Urzędzie Gminy zmniejszenie, 
zwiększenie zakupu usług pozostałych 2 tys. przy zmniejszeniu wydatków na 
podróże służbowe, krajowe 2 tys., w OSP zwiększenie zakupu materiałów 3. 190 zł- 
chodzi o zakup paliwa i innych części przy zmniejszeniu wydatków na zakup energii 
oraz zakup usług remontowych. W rozdziale pobór podatków, opłat i linie podatkowe 
z należności budżetowych przesunięcie dotyczyło zwiększenia kosztów 
postępowania komorniczego 150 zł przy zmniejszeniu zakupu usług pozostałych. 
Następnie w rozdziale- dowożenie uczniów do szkół wystąpiło przesunięcie 
dotyczące zwiększenie wydatków na zakup usług pozostałych 150 zł chodziło o zwrot 
kosztów dojazdów do szkół dzieci niepełnosprawnych przy zmniejszeniu wydatków 
na różne opłaty i składki. W rozdziale przeciwdziałania alkoholizmowi zwiększenie 
nastąpiło z tytułu zakupu materiałów- 937 zł, zakup usług remontowych 671 zł, zakup 
materiałów papierniczych, niewielka tam kwota 3 zł, zmniejszenie zakupu energii, 
zakupu usług pozostałych oraz opłat z tytułu zakupu usług telekomunikacyjnych, 
telefonii stacjonarnej oraz zakupu usług obejmujących wykonanie opinii, delegacje 
oraz szkolenia pracowników. Chodziło o wykorzystanie również środków 
przeznaczonych w danym roku na przeciwdziałania alkoholizmowi, pozostałe 
działania z pomocy społecznej tutaj przesunięcie dotyczyło zakupu materiałów 
zwiększenie- 535 zł, a zmniejszenie zakupu usług 535 zł. Ponadto w wydatkach na 
świetlicę socjoterapeutyczną niewielkie przesunięcie w kwocie 100 zł, zwiększenie 
zakupu akcesoriów komputerowych przy zmniejszeniu zakupu materiałów i ostatni 
rozdział- domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby i tutaj zwiększenie nastąpiło na 
zakup materiałów 1350 zł głównie chodziło o opał, zakup usług pozostałych 350 zł 
przy zmniejszeniu zakupu energii oraz różnych opłat i składek. Ponadto drugie 
zarządzenie było, ono już dotyczy nowego budżetu czyli na 2009 rok, zostało podjęte 
12 stycznia 2009 roku na wniosek dyrektora Gminnego Przedszkola Publicznego w 
rozdziale oczywiście „przedszkola”, nastąpiło zwiększenie wydatków na zakup 
akcesoriów komputerowych, w tym programów i licencji o kwotę 2750 zł, chodziło o 
zakup pakietu programu komputerowego do obsługi działalności przedszkola przy 
zmniejszeniu zakupu materiałów 1700 zł i zakup pomocy dydaktycznych 1000 zł. 
Powyższe zmiany wynikały z konieczności zakupu odpowiedniego programu 
komputerowego który umożliwi sprawniejsze prowadzenie ewidencji organizacyjnej, 
finansowo- księgowej działalności przedszkola. Przedstawiony projekt zmian budżetu 
na 2009 rok przedstawiony na komisjach dotyczy zwiększenia dochodów budżetu 
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Gminy jak i wydatków o kwotę 75. 397 zł. Zwiększenie wynika z otrzymanych pism w 
sprawie subwencji ogólnej części oświatowej o kwotę 45. 323 zł, oczywiście to ze 
strony Ministra Finansów w sprawie ostatecznej, tzn. w sprawie rocznej kwoty 
subwencji ogólnej na 2009 rok na podstawie ustawy budżetowej, ponadto na 
podstawie pisma wojewody wielkopolskiego zwiększa się dotację celową na 
realizację zadań z zakresu administracji rządowej 31. 600 zł na świadczenia rodzinne 
i zaliczki alimentacyjne. Ponadto zwiększa się dotację celową z budżetu państwa na 
realizację własnych zadań bieżących Gminy- 1.400 zł z przeznaczeniem na zasiłki i 
pomoc w naturze. Wprowadza się również kwotę dotacji celowej otrzymanej z 
powiatu na zadanie bieżące realizowane na podstawie porozumień, jest to kwota 
3.000 zł zgodnie z uchwałą Rady Powiatu przez, w sprawie powierzenia dla Gminy 
Miasteczko krajeńskie realizacji zadania własnego powiatu z zakresu kultury chodzi o 
imprezę pod nazwą „ XIII Biesiada Krajeńska”. Zmniejszenie dochodu występuje z 
następujących tytułów, również na podstawie pisma wojewody wielkopolskiego 
zmniejsza się dotację celową na realizację zadań z zakresu administracji rządowej 5. 
900 zł w tym na składki na ubezpieczenia zdrowotne, 100 zł zasiłki i pomoc w 
naturze oraz składki na ubezpieczenia emerytalno- rentowe 5. 800 zł. Na podstawie 
pisma Ministra Finansów zmniejsza się udziały innych podatków stanowiących 
dochód budżetu państwa chodzi o podatek dochodowy od osób fizycznych, jest to 
tutaj niewielka korekta w porównaniu do uchwalonego budżetu- 26 zł. Jeżeli chodzi o 
wydatki, wydatki ogółem tak jak dochody zwiększamy o 75. 397 zł i zwiększenia te 
występują w następujących rozdziałach: ….ze wskazaniem wojewody świadczenia 
rodzinne i zaliczka alimentacyjna oraz składki na ubezpieczenie społeczne i rentowe 
z ubezpieczenia społecznego 31. 600 zł w tym na świadczenia społeczne 39.680 zł i 
zakup materiałów i wyposażenia 920 zł. Zwiększa się kwotę rezerwy celowej i ta 
rezerwa brzmi „Rezerwa celowa na zadania oświatowe” wprowadzając kwotę 
zwiększającą część subwencji oświatowej, części subwencji ogólnej. Wprowadza się 
dodatek na schroniska dla zwierząt, kwotę 6.474 zł. Zasiłki i pomoc w naturze, na 
ubezpieczenia emerytalno – rentowe zgodnie z decyzją wojewody 1.400 zł na 
zadania własne. Wprowadza się zwiększenie dotacji podmiotowej z budżetu Gminy 
dla samorządowej instytucji kultury, chodzi o tą dotację otrzymaną z powiatu dla 
Gminnego Domu Kultury, jest to kwota 3. 000 zł z przeznaczeniem na imprezę pod 
nazwą „ XIII Biesiada Krajeńska”. W świetlicach dodaje się kwotę na wydatki 
inwestycyjne, na opracowanie dokumentacji, audyt oraz efekt rzeczowy i ekologiczny 
dla świetlicy wiejskiej w Grabównie- 6. 500 zł . zmiany między paragrafami dotyczą 
pozostałej działalności pomocy społecznej chodzi o wprowadzenie 400 zł podróże 
służbowe, krajowe przy zmniejszeniu zakupu usług pozostałych chodzi o dowóz 
posiłków dla dożywiania uczniów w szkole. Zmniejszenia w planie wydatków 
występują w następujących rozdziałach, mieliśmy tam zwalczanie chorób zakaźnych 
teraz to jako schronisko dla zwierząt więc dlatego to zmniejszenie występuje 2. 500 
zł. Składki na ubezpieczenia zdrowotne 100 zł, to co wojewoda zmniejszył plan tak 
samo zasiłki i pomoc w naturze 5.800 jeżeli chodzi o zadania zlecone, w tym tu są 
świadczenia społeczne. Zmniejszona jest rezerwa ogólna, rezerwa do dyspozycji 
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Wójta o 4.000 zł żeby przeznaczyć na wydatki związane właśnie z schroniskiem dla 
zwierząt i opłaceniem usługi w tym zakresie. Drogi publiczne, gminne 6.500 zł jest to 
zmniejszenie wydatków inwestycyjnych dotyczących odbudowy drogi asfaltowej w 
Brzostowie, ulica Drzymały w Miasteczku oraz odbudowa przepustów na drogach 
gminnych. Ponadto występują przesunięcia w planie wydatków w następujących 
rozdziałach w związku z komentarzem do szczegółowych klasyfikacji budżetowej i tu 
w przypadku takich rozdziałów jak „Rady Gmin” następuje przesunięcie z Rady 16. 
500 zł na pozostałą działalność, chodzi o wydatki związane z składkami na rzecz 
stowarzyszeń do których przystąpiła Gmina. Ponadto zmiana komentarza do 
klasyfikacji, chodzi o wydatki na szkolenia, szkolenia dla nie - pracowników, należy 
ująć w paragrafie 4. 300 dlatego tutaj występuje to przesunięcie zarówno w Radzie 
jak i OPS, w przypadku Rady jest to 1.000 zł, w przypadku OSP 6.000 zł. Ponadto 
zmiana jest paragrafu jeżeli chodzi o ekwiwalent dla  członków OSP uczestniczących 
w działaniu ratowniczym lub szkoleniu, oczywiście na podstawie uchwały Rady. Nie 
jest to klasyfikowane jako wynagrodzenie bezosobowe a różne wydatki na rzecz 
osób fizycznych, paragraf 30-33 czyli tak stosownie jak czy to dla Radnych czy 
sołtysów. Jest to kwota 10.000 zł. I w rozdziale oświetlenie ulic i dróg, placów 
przesunięcie między paragrafem zakup usług pozostałych 35.000 zł zmniejszenie a 
wprowadzenie to jako usługi remontowe, taka ostatnia interpretacja również 
występowała. Ponadto dokonuje się zmiany w planie szczegółowości wydatków na 
wieloletnie plany inwestycyjne dotyczące zadania „ Ochrona wód zlewni rzeki Noteć 
aglomeracja Miasteczko”-  Państwo mają to w załączniku 4 zresztą Wójt wcześniej 
przedstawiał te wszystkie zmiany, oczywiście po związku z przeprowadzoną 
procedurą przetargową, znamy już koszt opracowania dokumentacji technicznej na 
budowę oczyszczalni i to w dziale…. „gospodarka komunalna i ochrona środowiska” 
są wyszczególnione. Opracowanie dokumentacji technicznej na budowę 
oczyszczalni ścieków w Brzostowie kwota 140.300 zł, druga sprawa to jest 
opracowanie dokumentacji technicznej sieci kanalizacyjnej dla miejscowości 
Brzostowo, Miasteczko Krajeńskie, Miasteczko Huby, Wolsko, część miejscowości 
Grabówna- 274.500 zł i pozostała to już jest realizacja projektu w tym doradztwo 
zamówień publicznych, promocja, inne dokumenty i realizacja projektu, na to 
pozostaje 85. 200 zł. Czyli ogólna kwota, która była przeznaczona w budżecie 
uchwalonym w grudniu 500.000 pozostaje i tak mniej więcej będzie to w najbliższym 
okresie wydatkowane i dokumentacja będzie wykonana. To by było…dziękuję. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : dziękuję bardzo, są jakieś pytania? Nie widzę, 
przedstawiam projekt uchwały nr XXV125/ 2009 Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie 
z dnia 25 lutego 2009 roku w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2009 rok. Rada 
Gminy uchwala co następuje:  

Paragraf 1. W uchwale 24/121/2008 Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie z dnia 17 
grudnia 2008 roku w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na 2009 rok. W zmienionym 
zarządzeniu Wójta Gminy Miasteczko Krajeńskie nr 1/2009 z dnia 12 I 2009 roku 
wprowadza się następujące zmiany: 
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1.w paragrafie 1, u.1 dochody budżetu Gminy na 2009 rok zwiększa się o kwotę 
75.397 zł zgodnie z załącznikiem nr 1 do niniejszej uchwały zmieniający załącznik nr 
1 do uchwały budżetowej z tego 

a) zwiększa się dochody bieżące o kwotę 75.397 zł do kwoty 7.830.399 zł 

2. w ustępie 1, punkt 3 dokonuje się zmiany w szczególności zwiększa sie dotacje 
celowe budżetu państwa na realizację zadań bieżących z zakresu administracji 
rządowej oraz innych zadań zleconych… ustawami o kwotę 25.700 zł do kwoty 
983.630 zgodnie z załącznikiem nr 5 do niniejszej uchwały zmieniający załącznik nr 5 
do uchwały budżetowej, zwiększa się dotacje celowe z budżetu państwa na 
realizację własnych zadań bieżących Gmin o  kwotę 1.400 zł do kwoty 134.822 zł. 

 3 w paragrafie 2, podpunkt a w ustępie 1. Wydatki budżetu Gminy na 2009 rok 
zwiększa się o kwotę 75.397 zł zgodnie z załącznikiem nr 2 do niniejszej uchwały 
zmieniającym załącznik nr 2 do uchwały budżetowej.  

Podpunkt b w ustępie 2, punkt 1- zwiększa się wydatki bieżące o kwotę 75.397 zł do 
kwoty 7.082.397 zł w tym zmniejsza się wydatki na wynagrodzenia i pochodne od 
wynagrodzeń o kwotę 10 .100 zł do kwoty 3. 695.223 zł, zwiększa się dotacje o 
kwotę 3.000 do kwoty 263.600 zł. 

Podpunkt c) w ustępie 2, punkt 2. dokonuje się przesunięcia w planie wydatków 
majątkowych zgodnie z załącznikiem nr 3 do niniejszej uchwały. Podpunkt d w 
ustępie 3, dokonuje się zmiany związane z wieloletnim planem inwestycyjnym z 
wyodrębnieniem wydatków na finansowanie poszczególnych programów w latach 
2008- 2010 zgodnie z załącznikiem nr 4 do niniejszej uchwały zmieniający załącznik 
nr 6 do uchwały budżetowej 

Podpunkt e) w ustępie 3- zwiększa się wydatki związane z realizacją zadań z 
zakresu administracji rządowej i innych zadań zleconych ustawami o kwotę 25. 700 
zł do kwoty 983. 620 zł zgodnie z załącznikiem nr 5 do niniejszej uchwały 
zmieniającym załącznik nr 5 do uchwały budżetowej.  

Podpunkt 4 w paragrafie 5 podpunkt a. zmniejsza się rezerwę ogólną o kwotę 4.000 
zł do kwoty 16.000 zł, podpunkt b- zwiększa się rezerwę celową o kwotę 45.323 zł do 
kwoty 55.323 zł z tego na zadania oświatowe 45.323 zł do kwoty… 

Podpunkt 5 w paragrafie 6 - zwiększa się dotacje z budżetu gminy w kwocie 3.000 do 
kwoty 463.600 zł zgodnie z załącznikiem nr 6 niniejszej uchwały zmieniającym 
załącznik nr 6 do uchwały budżetowej. 

Paragraf 2- budżet gminy po zmianach na 2009 rok wynosi: 

1) dochody 7.880.399 zł 

2) wydatki 8.757.397 zł 
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Paragraf 3. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy. 

Paragraf 4. Uchwała obowiązuje od dnia podjęcia. 

Pani Skarbnik : na drugiej stronie w podpunkcie, punkt czwarty chodziło o… na 
zadania oświatowe 45.323 proszę o wykreślenie do kwoty bo tam po prostu 
przedtem żadnej kwoty nie było więc tutaj…prosiłabym to o wykreślenie.  

Przewodnicz ąca Rady Gminy : a więc bardzo proszę kto jest za przyjęciem projektu 
uchwały przedstawionej, wyjaśnionej przez panią Skarbnik i przez…projekt który 
przed chwilą przeczytałam? Kto jest za przyjęciem ręka w górę.  

Głosowanie:  11  głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 2 głosy „się wstrzymał” na 13 
obecnych radnych (radny Klesa wyszedł) 

 No, bo nie ma pana….na 13, dziękuję bardzo, przechodzimy dalej, do punktu 
kolejnego. 

Przewodnicz ąca Rady -  podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu 
Profilaktyki Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii 
na 2009 rok. I tutaj mam do Państwa propozycję, każda z komisji myślę, że 
dogłębnie to przeanalizowała, czy będziemy wnosili o to, aby przedstawione była 
przez Pełnomocnika bądź przez panią Przewodniczącą? czy tylko pytania 
ewentualne jakie się nasunęły? Jak Państwo uważacie? Czy są jakieś pytania? A 
może pani krotko chcecie? Tak ?, czy są jakieś pytania? 

Ad.12. 

Przewodnicz ąca Grembowska : ja mam pytanie, jeżeli chodzi właśnie o realizację 
celów szczegółowych, o punkt czwarty- pełnienie dyżurów w punkcie konsultacyjnym 
członkowie gminnego zespołu ds. narkomanii, w poprzednim projekcie  przyjmował 
po dwie godziny tygodniowo, czy to będzie tak utrzymane? 

Pani E. Stachowska - nie, to będzie rozdzielenie to jest funkcji dotyczącej 
narkomanii, i tu jest taki, taka taktyka była wcześniej w roku 2008, w końcowych 
miesiącach został przez pana Wójta powołany zespół ds. narkomanii i jest on 
liczniejszy niż ten który pełnił te dyżury w tym samym miejscu ale punkt nazywa się 
ds. przeciwdziałania alkoholizmowi, tak. Właściwie to jest ta sama, to samo działanie, 
ale tam jest nakierowane na narkomanię a tutaj na alkoholizm, tak, teraz jest 
liczniejszy zespół ds. przeciwdziałania narkomanii. 

Przewodnicz ąca Grembowska  - nastąpiło rozdzielenie, tak? 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : dziękuję bardzo, są jeszcze jakieś pytania? Nie 
widzę przedstawiam projekt uchwały. XXV/126/2009 Rada Gminy Miasteczko 
Krajeńskie z dnia 25 lutego 2009 roku w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i  
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Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na 2009 
rok.  

Paragraf 1. Uchwala się Gminny Program Profilaktyki Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na 2009 rok. 

Paragraf 2. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy. 

Paragraf 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Kto z pań, panów radnych jest za przyjęciem przedstawionej uchwały, 
przedstawionego projektu uchwały? 

Głosowanie:   13 głosów „za” na 13 obecnych radnych, czyli uchwała została 
przyjęta(uchwała w załączeniu) 

Przechodzimy do punktu kolejnego- 13- sprawozdania komisji stałych Rady Gminy 
Miasteczko Krajeńskie z działalności za rok 2008. I tutaj bardzo proszę o 
przedstawienie sprawozdań w kolejności może tak jak przewodniczący siedzą: 
komisja oświaty, potem jest następna rewizyjna, rolnictwa, aha i budżetu jeszcze . No 
nie wiem pana Przewodniczącego Komisji Budżetu nie ma. Pan nie ma tutaj 
sprawozdania? Czyli te trzy tylko tak? przyjmiemy je jako informacje. Bardzo proszę.  

Ad.13. 

Przewodnicz ąca Grembowska  - przedstawiam Państwu roczne sprawozdanie z 
działalności Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej za rok 2008. Komisja Kultury, 
Oświaty, Zdrowia i Polityki Społecznej w roku 2008 odbyła 11 posiedzeń, złożonych 
zostało 18 wniosków. Z inicjatywy Komisji utrzymano działalność świetlicy 
socjoterapeutycznej w roku 2008, dokonano likwidacji prywatnego numeru telefonu 
wykorzystywanego jako numer OSP Miasteczko Krajeńskie, przeprowadzona została 
kontrola remontu pawilonu sportowego na terenie boiska sportowego w Miasteczku 
Krajeńskim. Remont pawilonu został ukończony i rozliczony. W odpowiedzi na 
wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie przekazania środków w celu udzielenia 
pomocy na szpital w Pile, komisja poparła wniosek na posiedzeniu sesji Rady Gminy. 
Członkowie Komisji wypracowali projekt uchwały w sprawie wynagrodzenia Wójta 
Gminy Miasteczko Krajeńskie, projekt został przyjęty na posiedzeniu sesji Rady 
Gminy. Komisja zwróciła się z wnioskiem do pana Wójta o wyznaczenie punktu dla 
zbiórki wielkogabarytowych odpadów elektrycznych i elektronicznych, został 
utworzony taki punkt przy oczyszczalni ścieków w Brzostowie oraz zorganizowana 
została zbiórka odpadów elektrycznych i elektronicznych. Komisja dokonała objazdu 
świetlic wiejskich, szkół i przedszkoli, sporządziła protokół z załączonymi wnioskami. 
Pan Wójt odniósł się do protokołu na posiedzeniu sesji Rady Gminy. Na wniosek 
złożony do dyrektora Zespołu Szkół w Miasteczku Krajeńskim z pytaniem jak 
zorganizowana jest opieka pielęgniarki w szkołach, pani dyrektor dostarczyła 
informację o przyjęciach pielęgniarki szkolnej dwa razy w tygodniu i zatrudnieniu jej 
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na ½ etatu. W celu zwiększenia częstotliwości, ilości patroli policji wezwano 
Komendanta Posterunku Policji w Białośliwiu na sesję Rady Gminy, otrzymano 
informację- będą zwiększone patrole, bo jest teraz zmiana na tym stanowisku. Muszą 
się zwiększyć te patrole. W związku z utworzeniem Rady Sportu członkowie Komisji 
zwrócili się z wnioskiem do Przewodniczącego Rady Sportu o przedstawienie 
informacji na temat działalności. Informacji nie udzielono. Komisja zwróciła się do 
Kierownika GOPS- u o informacje dotyczące dożywiania dzieci w szkołach. 
Informacji nie udzielono. W 2008 roku prace Komisji przebiegała zgodnie z planem 
pracy Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Polityki Społecznej. Dziękuję. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : dziękuję bardzo, następna komisja rewizyjna, bardzo 
proszę. 

Przewodnicz ąca Ozimek  - działalność Komisji Rewizyjnej oparta była na …., 
Komisja odbyła 12 posiedzeń, wypracowała 38 wniosków, frekwencja na Komisji była 
100 %. Zgodnie z harmonogramem, planem pracy zadaniami priorytetowymi były 
przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2007 i udzielenie 
absolutorium…..za pierwsze półrocze…. . Ponadto Komisja Rewizyjna odbyła jedno 
posiedzenie problemowe, na którym analizowano zamówienia publiczne i działalność 
programu „Internetowe Centrum Edukacyjno- Oświatowe na wsi” w  pomieszczeniu 
OSP Miasteczko Krajeńskie. Nieprawidłowości Komisja nie stwierdziła. Komisja 
wypracowała projekt uchwały w sprawie skargi na działalność Wójta. Dziękuję 
bardzo.  

Przewodnicz ąca Rady Gminy : dziękuję bardzo, komisja rolnictwa proszę.  

Przewodnicz ący Ryczek  - sprawozdanie działalności Komisji Rolnictwa i 
infrastruktury i Ochrony Środowiska z działalności za rok 2008. Zgodnie z planem 
Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska w I kwartale 2008 roku został przyjęty nowy 
plan pracy komisji oraz Rady Gminy. przyjęliśmy również sprawozdanie z wykonania 
budżetu Gminy za 2007 rok i udzieliliśmy absolutorium Wójtowi Gminy. W drugim 
kwartale roku Komisja zajęła się analizą prac związanych z remontami budynków i 
chodników. Przeanalizowane zostały wydatki związane z utrzymaniem dróg, 
budynków gminnych oraz na bieżąco Komisja śledziła postęp prac związanych z tymi 
przedsięwzięciami na terenie całej Gminy. Komisja śledząc sytuację w polskim 
rolnictwie wypracowała w tym celu stosowny apel do odpowiednich organów, resztę 
tematyki uzupełniały sprawy bieżące. W trzecim kwartale Komisja zajęła się analizą 
wykonania budżetu Gminy za pierwsze półrocze 2008. Po czy Komisja przyjęła 
wykonanie budżetu z niewielkimi uwagami skierowanymi do Wójta Gminy. Ponadto 
członkowie Komisji zapoznali się z postępem w rozwiązaniach przedsięwzięcia 
budowy kanalizacji, a także innych inwestycji przewidzianych na kolejne lata. Poza 
tym tak jak w każdym kwartale trwały dyskusje i debaty nad sprawami bieżącymi 
wynikającymi z planu sesji Rady Gminy. Czwarty kwartał roku to ustalenia przez 
Komisję wysokości stawek podatkowych i opłat na 2009 rok oraz przyjęcie ich na 
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sesji. Bardzo ważna kwestią  było ustalenie podatku rolnego na 2009 rok, który został 
ustalony wraz z przyjętymi autopoprawkami oraz całego budżetu Gminy na 2009 rok. 
Końcowa część roku to szczegółowa analiza projektu budżetu Gminy na 2009 rok, a 
co za tym idzie dochody, wydatki i zaplanowane inwestycje. Po wniesieniu kilku 
autopoprawek sprawdzanych również przez naszą Komisję udało się uchwalić nowy 
budżet Gminy na 2009 rok. Zostały również opracowane plany pracy poszczególnych 
komisji oraz przyjęcie na sesji. W załączeniu do sprawozdania Komisji załączamy 
wnioski składane w 2008 roku. Na 30 złożonych wniosków, 23 wnioski zostały 
zrealizowane, a reszta wymaga kolejnej weryfikacji. Dziękuję.  

Przewodnicz ąca Rady Gminy : dziękuję bardzo ,jak rozumiem Komisja Budżetowa 
nie będzie składała sprawozdania, to będzie konieczność na następnej sesji. Czy 
ktoś z pań i panów ma jakieś pytania do przedstawiających sprawozdanie? Nie 
widzę. Przechodzimy do następnego punktu, a więc jest to punkt 14- odpowiedzi na 
interpelacje zgłaszane przez radnych i sołtysów.  

Ad.14 i 15 

Przewodnicz ąca Rady  - na moje ręce spłynęła odpowiedź na składaną interpelację 
przez grupę radnych dotyczącą wyjaśnienia dlaczego do Izby Rolniczej poszła inna 
kwota aniżeli komisja wnioskowała. Tę odpowiedź zainteresowanym przekazałam,  a 
tym panom którzy jeszcze nie otrzymali, to otrzymają. Przechodzimy dalej, czy pan 
Wójt jeszcze coś w tym… były jakieś poza mną składane? Nie,  nie było tak? dobrze. 
Przechodzimy do spraw różnych, wolne wnioski. Tutaj zanim oddam Państwu głos 
chciałam zawnioskować do Wysokiej Rady na wniosek pani mecenas o przesunięcie 
sesji na godz. 11.00 z uwagi na to że pani mecenas, wiemy że jest często potrzebna 
na sesji, były problemy przez jakiś czas dotyku i wnioskuje…. Żeby jednak od godz. 
11.00 bo organizacja czasu pracy pani mecenas o tej godzinie odpowiada. Więc 
bardzo proszę Wysoką Radę z uwagi na to że no potrzebna jest ta konsultacja 
często na bieżąco i poddaje ten wniosek pod głosowanie. Więc proponuję żeby sesja 
odbywała się od godziny 11.00, kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem tego 
wniosku, o godz. 11.00, o godzinę później. Ale po prostu pani mecenas na 
10.00….bardzo proszę Wysoką Radę o rozpatrzenie. Proszę… , ale pani mecenas… 
bardzo proszę Wysoką Radę o rozpatrzenie…. 

Pani mecenas : myślę że ta godzina to nie robi Państwu żadnej różnicy. Ja jestem od 
samego, od 11.00. Także ja myślę, jak Państwo chcecie… 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : poddaję pod głosowanie, kto z pań i panów radnych 
jest za wnioskiem pani mecenas?  

Głosowanie: 13 głosów  „za” na 13 obecnych radnych, przeciwnych nie było.  

W związku z tym, no tu jest jeszcze następny punkt, to powiem kiedy następna sesja, 
teraz przekazuje głos Państwu radnym. 
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Wójt Gminy-  w swoim długim wystąpieniu nie dopatrzyłem jednego punktu, który 
powinienem również omówić, a ma to związek również ze wspomnianym terminem 
sesji. Jednym z działań przygotowywanym inwestycyjnym jest przebudowa świetlicy 
wiejskiej w Brzostowie. Założenie jest takie, że ta inwestycja będzie realizowana w 
związku z wnioskiem o przyjęcie, o uchwalenie Planu Odnowy Wsi dla miejscowości 
Brzostowo. W tej chwili projekt tego planu jest przygotowany, natomiast wykonawcy 
dokumentacji nie sporządzili dla nas jeszcze tzw. ślepego kosztorysu, który to jest 
niezbędny dla ostatecznego sporządzania projektu. Także jest to dość poważna 
inwestycja, jeśli chodzi o Brzostowo, staramy się by w terminie do 2 kwietnia wniosek 
do Urzędu Marszałkowskiego w sprawie zaliczenia naszego wniosku do Planu 
Odnowy Wsi został przyjęty, ale to będzie wymagało w pierwszym rzędzie podjęcia 
uchwały zebrania wiejskiego Brzostowo oraz zatwierdzenia tego programu w drodze 
uchwały Rady Gminy. Także będzie zachodziła konieczność, będę wnioskował o 
odbycie sesji, chociażby z tego ważnego powodu w miesiącu marcu, pod koniec 
marca. Nie jestem w stanie wskazać terminu, gdyż ten termin po prostu nie zależy od 
nas, od Urzędu. Domagamy się od wykonawców dokumentacji, przedłożenia tego 
kosztorysu i od tego drobiazgu po prostu zależy. Okazuje się, że wykonawcy na 
jakimś tam etapie byli solidni kiedy żeśmy robili koncepcję, praktycznie odręcznie te 
koncepcje były przygotowywane, a teraz przypuszczam, że realizują również inne 
dokumenty w związku z planami odnowy wsi i nie możemy wyegzekwować tego 
dokumentu. Jakkolwiek uważam, że dokumentacja zostanie skompletowana, 
stosowne uchwały przez zebranie wiejskie zostaną podjęte, więc byłoby celowym 
odbycie sesji. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : dziękuję bardzo, jeżeli można jeszcze, planowana 
jest Panie Wójcie na 25 marca. To za wcześnie? 

Wójt Gminy-  właśnie nie jestem w stanie tego określić.  

Przewodnicz ąca Rady Gminy-  czyli nie ustalamy dzisiaj daty, tak? 

Wójt Gminy-  na pewno pod koniec, na pewno w marcu. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy-  no to jest ostatnia środa 25 marzec… 

Wójt Gminy  -  no może być tak , bo niestety tak to w gminach, przepraszam, że 
jeszcze kontynuuje, bo tak to często w Radach Gmin bywa, że z tego typu, z tego 
powodu dokumentów nawet odbywają się specjalne sesje, bo każdemu zależy na 
tym, żeby jednak dokumenty złożyć. Dziękuję. Możemy wstępnie tą datę przyjąć.  

Przewodnicz ąca Rady Gminy -  ja tak myślałam ale to dojdziemy do tego. Czy 
jeszcze są? Bardzo proszę, pan sołtys. 

Sołtys Baszczuk -   ja mam pytanie w stosunku do drogi Grabionna – Okaliniec, 
kiedy ten plan tej drogi będzie po prostu wstępnie oceniony, zrealizowany? 
Dokumentacja, ale do kiedy? 
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Wójt Gminy -  termin ogłoszenia konkursu został wyznaczony na 1,2 sierpnia 2009, 
termin przyjmowania wniosków od 2 września do 2 października. My w tej chwili 
mamy kłopoty związane z kwestiami formalnymi, bo droga jest nadal własnością 
Skarbu Państwa, zmierzamy do komunalizacji, ale nie stoi to na przeszkodzie i nie 
będzie naszą drogą, by wniosek aplikować. Dokumentacja w tej chwili trwa, wiem, że 
są mapy, wiem, że projektant opracowuje projekt i opracowuje kosztorys, tak 
naprawdę jest jeszcze trochę czasu z tą sprawą. I tak wcześniej wniosku nie 
będziemy….i tak. Postępowania środowiskowe również trwają. Panie sołtysie proszę 
nie kiwać głową, nie od nas to zależy , własnych środków na tą inwestycję to my na 
pewno nie mamy.  

Sołtys Baszczuk - ja tylko nadmieniam że w zeszłym roku miało to być zrobione a 
nie jest. Nowy rok jest, sierpień, wrzesień. No to jest też odpowiedź albo i nie. A 
miała być robiona już dwa lata temu, zgadza się? 

Wójt Gminy-  z czego panie sołtysie? 

Przewodnicz ąca Rady Gminy : w poprzedniej kadencji miała być robiona. 

Sołtys Baszczuk-  w poprzedniej kadencji. 

Wójt Gminy-  ale z czego ,za co? Proszę sobie również to pytanie stawiać. No za co? 

Sołtys Baszczuk  -  no dobrze, ale ja muszę coś mieszkańcom odpowiedzieć. 

Wójt  Gminy -  co odpowiedzieć? No to tu ma pan odpowiedź moją. 

Skarbnik - :  środki na dokumentację są zrobione. 

Wójt Gminy -  nie mówię, że na 100% środki na to zostaną przyznane, jak nie 
zostaną przyznane, jak nie zostaną przyznane, czekamy na następne działanie. Nie 
ja o tym decyduję. Ja wykonuję wszystko, by to znalazło swoje….. jeszcze dodając 
do tego tematu, bo to jest dość poważna inwestycja. Jeżeli tych pomniejszych 
inwestycji nie wykonamy 2009- 2010 mogą być kłopoty. Mogą być kłopoty polegające 
na zdolności kredytowej Gminy Miasteczko Krajeńskie. Ale to wcale nie oznacza, że 
nie zdarzy się coś, co nie spowoduje pełnej realizacji programu tego zadania 
głównego, podstawowego, czyli sztandarowego i przecież nie jest powiedziane, że 
my wszystkie wnioski będziemy mieli pozytywnie rozpatrzone, no proszę Państwa, to 
byłby cud. Na realizację wszystkich wniosków nie mamy środków i nikt nam nie da. 
Także może być sytuacja, że będziemy alternatywnie podchodzić do realizacji zadań. 
Jeżeli poziom dofinansowania będzie spadał poniżej 50 % to ja w imieniu tej Gminy 
muszę powiedzieć – nie! bo nas na to nie stać. Ale jeśli on się będzie kształtował 70-
80- 85% ,no to my tą resztę musimy znaleźć, chociaż byśmy na głowie chodzili. Ale 
przy 50 %,  tak jak to się stało z WFPO, no przykro, to jest zbyt duży wydatek, Powiat 
znalazł na to środki i realizuje przy udziale około 50%. Ale do tej inwestycji również 
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się przygotowywał, proszę zobaczyć ile lat, to już trwa latami, od początku prawie że 
powiatu.  

Przewodnicz ąca Rady Gminy  - dziękuję bardzo. My jeszcze mamy takie pytanie, 
być może panie Wójcie powinnam go zadać w innym punkcie, niemniej jednak nie 
wiem jak na dzisiaj to wygląda, dlatego moje pytanie brzmi - czy zostały podjęte 
jakieś działania rozmowy z energetyką na temat remontu ulicy, która pierwotnie była 
ujęta, ulic, była ujęta w naszym budżecie niemniej jednak potem RIO to 
zakwestionowało. Chodzi o ulicę Dąbrowskiego i ulicę Kościuszki. Bo ja z 
doświadczenia troszeczkę wiem jak długo trwają pertraktacje z energetyką, bo 
przerabialiśmy je w tamtej kadencji. Także trzeba z nimi kuć  póki gorące wolnymi 
stopkami, ale cały czas do przodu. 

Wójt Gminy-  odpowiadam, ………ostatnie stanowisko jakie do nas dotarło jeśli 
chodzi o … ,że tak powiem, współdziałanie z energetyką jest takie, że RIO nie ma 
racji, możemy, powinniśmy ponosić koszty związane z eksploatacją sieci 
energetycznej ,oświetleniowej. Natomiast co do inwestycji nie wiem jak ostatecznie 
sprawa wygląda, mogę tylko powiedzieć, że moja wiedza ogranicza się do praktyki 
jaką reprezentuje miasto Piła w ostatnim okresie kiedy została sprywatyzowana 
Enea, że miasto stawia swoją sieć i oczywiście z całymi tego konsekwencjami, czyli 
umów o użytkowanie nieruchomości i dla celów oświetleniowych umów o 
prowadzenie obsługi i jeszcze innych drobniejszych. Nie wiemy jak tą sprawę 
uregulować, jak to w praktyce będzie. Myślę, że tygodnie mogą pokazać, bo toczą 
się różne postępowania i odwoławcze i tak dalej, o nieprawidłowości, że w końcu ta 
sprawa nabierze jakiegoś klarownego obrazu stanu prawnego. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy  - ale pieniądze już się rozeszły zaplanowane.  

Wójt Gminy - : przepraszam ,nasze pieniądze zaplanowane? Nie, nie no Rada 
decyduje o tym, one nie zmieniły, bo się okazuje, że podmiot wskazany do dalszego 
też się nie ziści, bo nowa sytuacja, co do własności, się stworzyła, prawda? Stało się, 
także te środki w ogólnej kwocie budżetowej one, nie wnioskujemy o jakiekolwiek 
inne zmiany, bo nie wiemy co dalej. Po prostu, jeśli nie wiemy, to musimy odczekać, 
faktem jest, że ta sieć jest w tragicznym stanie. 

Przewodnicz ąca Rady Gminy - dlatego o to pytam, dziękuję bardzo. Czy są jeszcze 
jakieś pytania? 

Ad. 16 .  

 W takim razie przechodzę do punktu przedostatniego- ustalenie terminu następnej 
sesji Rady Gminy i tutaj jak już pan Wójt wnioskował wstępnie ustalamy na 25 marca 
na godzinę przegłosowaną 11.00 w Domu Kultury w Miasteczku z tym, że w 
zależności od tych czynników o których pan Wójt mówił może się to przesunąć i nie 
być wcale w środę, prawda.  
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Ad. 17 .  

W związku z tym zamykam XXV sesję Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie – 
godz.14.19. 

Wniosków brak. 

 

Sekretarz sesji:  

Maria Świadek 

  

Protokołował:                                                            Przewodniczący Rady 

Lidia Jaster                                                                    Daniela Pawlak 
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1. Sprawy regulaminowe: 
- otwarcie sesji, 

- stwierdzenie quorum, 

- informacja nt. porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XXV sesji Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie w dniu 25 
lutego 2009 r. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Informacja Wójta Gminy o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2009. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu wynagradzania dla nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i przedszkolach, dla których organem prowadzącym jest 
Gmina Miasteczko Krajeńskie. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenie Wiceprzewodniczącego Rady do 
podpisywania delegacji w celu odbycia podróży służbowej przez Przewodniczącego 
Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia preferencyjnego  kredytu inwestycyjnego. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu na realizację 
przedsięwzięcia pn. „Ochrona wód zlewni rzeki Noteć - aglomeracja Miasteczko 
Krajeńskie.” 

11. Sprawozdanie Komisji Budżetu, Finansów i Inicjatyw Gospodarczych z działalności 
za rok 2008. 

12. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych i sołtysów. 
13. Sprawy różne, wolne wnioski. 
14. Ustalenie terminu następnej sesji Rady Gminy. 
15. Zakończenie 

 

 


